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دلایل سفر همزمان مقامات اماراتی و سوری به ایران از نگاه 
تحلیلگران منطقه

 آیا دروازه روابط ابوظبی با تهران
 از دمشق می گذرد؟

همزمانی سفر مشاور امنیت ملی امارات و وزیر خارجه سوریه به ایران بازتاب زیادی داشته و 
بسیاری از تحلیلگران امور منطقه به بررسی ابعاد آن پرداختند.

روز دوشنبه جمهوری اسلامی ایران میزبان شیخ »طحنون بن زاید« مشاور امنیت ملی امارات 
متحده عربی و همچنین »فیصل مقداد« وزیر امور خارجه سوریه بود.  همین امر سوالاتی 
درباره علت سفر همزمان دو مقام سوری و اماراتی به تهران به وجود می آورد مبنی بر اینکه آیا 

دروازه روابط امارات با ایران از سوریه می گذرد؟
المیادین در گزارشی به بررسی همین موضوع پرداخته و نوشت،  سفر طحنون بن زاید به تهران 
بیانگر چرخش آشکار امارات به سمت ایران و تغییر در سیاست خارجی ابوظبی در قبال مسائل 
منطقه ای و تقویت همکاری با کشورهای منطقه است.  جمهوری اسلامی ایران نیز همواره از 

تقویت همکاری های منطقه ای و مثبت استقبال کرده است.
این  به  با سفر فیصل مقداد  ایران همزمان  به  امارات  امنیت ملی  همچنین خبر سفر مشاور 
ادامه  با هدف تقویت روابط دوجانبه و  البته وزیر خارجه سوریه  بازتاب زیادی داشت.  کشور 
هماهنگی میان ایران و سوریه به تهران سفر کرده و سفر وی ارتباطی به حضور طحنون بن 

زاید در تهران ندارد.
برخی معتقدند که شاید امارات بعد از شکست آمریکا در افغانستان و درحالی که سازوکار خروج 
واشنگتن از منطقه آغاز شده، به دنبال تقویت موقعیت خود است. اما سوال اصلی اینجاست 
که آیا امارات می تواند  در میان این تناقض ها موضع مشخصی برای خود تعیین کند؛ به این 
صورت که  از یک سو  روابط خود را با ایران بهبود بخشیده و از آن محافظت کند و از سوی 

دیگر همچنان به مناسبات خود با رژیم صهیونیستی و آمریکا ادامه دهد.
بسیاری از کارشناسان معتقدند با توجه به اینکه ایران و رژیم صهیونیستی در دو جبهه کاملًا 
متفاوت و مقابل یکدیگر قرار دارند، کار امارات برای ارتباط با دو طرف سخت می شود.  در 
اظهار  المیادین  با  گفتگو  در  امور سیاسی  پژوهشگر  و  نویسنده  زمینه »عامر سبایله«  همین 
داشت که امارات اکنون در حال تنظیم دوباره کارت های خود در زمینه امنیتی است و به این 

نتیجه رسیده که باید به اختلافات خود با کشورهای مختلف پایان دهد.
وی در ادامه این گفتگو اظهار داشت، آنچه که امارات در مرحله کنونی انجام می دهد تلاش 
برای بستن پرونده های منطقه است و تغییر چشمگیر در سیاست امارات بعد از خروج »دونالد 
ترامپ« رئیس جمهور سابق ایالات متحده از کاخ سفید و ورود دموکراتها به دولت آمریکا 

آغاز شد.
در همین زمینه دکتر »عماد آبشناس« سردبیر نشریه ایران دیپلماتیک نیز در گفتگو با المیادین  
اعلام کرد که طحنون بن زاید چندین بار پیش از این سفرهای غیررسمی به تهران داشته 

است.
وی با بیان اینکه امارات می خواهد از زیر چتر برخی کشورها خارج شود و سیاست مستقلی در 
پیش بگیرد تاکید کرد، پیام سفر همزمان طحنون بن زاید و فیصل مقداد به تهران این است 
که دروازه روابط با ایران از سوریه می گذرد و شرایط  ژئوپلیتیکی امارات ایجاب می کند که با 

ایران و عربستان روابط خوبی داشته باشد.
»محمد السعید ادریس«، مشاور مرکز مطالعات سیاسی و استراتژیک الاهرام نیز در مصاحبه 
با المیادین به بررسی اهداف پشت پرده سفر طحنون بن زاید به تهران پرداخت و گفت، ایران 
به عنوان یک کشور بزرگ در منطقه و همسایه امارات جایگاه بزرگی در موضع راهبردی این 

کشور دارد.
وی در ادامه گفت، امارات اولین کشور در میان کشورهای حوزه خلیج فارس است که درباره 
لزوم بازگشت سوریه به اتحادیه عرب صحبت می کند.  البته تغییر قابل توجهی در سیاست  
امارات بعد از پایان دوره ریاست جمهوری ترامپ در آمریکا به وجود آمد، اما با این وجود امارات 

همچنان نمی تواند از روابط خود با آمریکا منحرف شود.
محمد السعید ادریس در ادامه تاکید کرد که امارات آنچه را که برای آمریکا در افغانستان و 
همچنین در مذاکرات وین اتفاق افتاده و نیز موضع قدرتمند ایران را به خوبی بازخوانی کرده 

است.
از سوی دیگر ناظران بر این باورند که ایران و امارات همچنان چشم اندازی برای افزایش روابط 
اقتصادی با یکدیگر دارند و همچنین دیدگاه مشترک آنها نسبت به سوریه بعد از بحران این 

کشور می تواند نتایج مثبتی از سفر طحنون بن زاید به تهران به نمایش بگذارد.
سفر دو مقام اماراتی و سوری به ایران همزمان با سفر »محمد بن سلمان« ولیعهد سعودی 
جمهوری  رئیس  اردوغان«  طیب  »رجب  سفر  همچنین  و  فارس  خلیج  حوزه  کشورهای  به 
به  اما   ندارد  با یکدیگر  ارتباطی  این سفرها  کار  البته دستور  انجام می شود.   به قطر  ترکیه 
گفته کارشناسان می تواند منجر به بروز تحولات جدید در منطقه و شاید تشکیل ائتلاف های 

تازه گردد.

اعتراف رئیس سیا به صلح آمیز بودن صنعت 
هسته ای ایران

رئیس سازمان جاسوسی آمریکا موسوم به سیا اعتراف کرد که هنوز هیچ شواهد و مدرکی مبنی 
بر تصمیم ایران برای تسلیحاتی کردن برنامه هسته ای پیدا نشده است.نورنیوز نوشت: »ویلیام 
برنز«، رئیس سازمان جاسوسی آمریکا موسوم به سیا در نشستی به این موضوع اعتراف کرد 
که این سازمان هنوز هیچ شواهد و مدرکی مبنی بر تصمیم ایران برای تسلیحاتی کردن برنامه 

هسته ای خود پیدا نکرده است.
ویلیام برنز در این نشست همچنین درباره مذاکرات وین گفت: ایرانی ها همچنان مذاکره را 
جدی نمی گیرند و البته خیلی زود معلوم خواهد شد که آن ها چقدر جدی هستند.برنز در حالی 
به عدم وجود شواهد برای اهداف تسلیحاتی برنامه هسته ای ایران اشاره کرده که آژانس بین 
المللی انرژی اتمی نیز در گزارش های پیشین خود پای بندی ایران به تعهداتش را مورد تائید 

قرار داده بود.
همچنین روز دوشنبه »حسین امیرعبداللهیان«، وزیر امور خارجه ایران در حساب کاربری خود 
در اینستاگرام نوشت: برای رسیدن به یک توافق خوب جدی هستیم. توافق باید جامع باشد که 
مردم به طور ملموس نتایج آن را احساس کنند.وی افزود: آنچه که هیئت ایرانی به عنوان متن 
مکتوب ارائه داده کاملًا در چهارچوب برجام است و هیچ چیزی فراتر از برجام در آن نیست 
و مطالبات فرا برجامی در متن نیست. صراحتاً به آقای بورل اعلام کردم که اخبار غنی سازی 

90درصدی ایران کذب محض است.
وزیر امور خارجه ایران همچنین تصریح کرد: انتظار این است که در ادامه گفتگو، طرف های 
مقابل با پیشنهادها و پاسخ های مشخص شامل لغو تحریم ها به وین آمده و دست از بازی 
مقصرنمایی بردارند، در این صورت توافق خوب در دسترس است، ما مسیر دیپلماسی و مذاکره 

را در وین و در چهارچوب منطق مذاکراتی و تفاهم دنبال خواهیم کرد.

آقای رئیس حرف هایش درباره عنابستانی را اصلاح کرد؛

ماه پشت ابر نماند
قالیباف: دادگاه بدوی تشخیص بر ضرب بلااثر )سیلی( داده است

سرویس سیاسی/ بهمن ماه 99 بود که کلیپی 
در فضای مجازی منتشر شد که در آن گفته 
می شــد علی اصغر عنابستانی نماینده مردم 
سبزوار در مجلس شــورای اسلامی به یک 
مامور راهور به دلیل عدم اجازه به خودرو وی 

جهت تردد در خط بی آر تی سیلی زده بود.
به گــزارش روزنامه صبح امروز، انتشــار این 
کلیــپ با واکنــش های زیــادی در فضای 
مجــازی مواجه شــد و بلافاصله دســتگاه 

قضایی وارد رسیدگی به این پرونده شد.
مــاه 1۴00،  فروردیــن  در ۲۴  همچنیــن 
سابق  ســخنگوی  اســماعیلی  غلامحسین 
دســتگاه قضا در نشست خبری با خبرنگاران 
پیرامــون آخرین وضعیت پرونده شــکایت 
ســرباز راهور از نماینــده مجلس گفت: این 
پرونــده منتهی به صدور کیفرخواســت و به 
دادگاه ارســال شده است و به زودی جلسات 

دادگاه آن برگزار خواهد شد.
19 مهرماه 1۴00 نیز حجت الاسلام موسی 
غضنفرآبادی سخنگوی هیات نظارت بر رفتار 
نمایندگان در مجلس شورای اسلامی اظهار 
کرد: پرونده آقای عنابستانی نیز در حال طی 
کردن روند بررســی خود در هیات نظارت بر 

رفتار نمایندگان می باشد.
۲۶ آبــان ماه ســال جاری ســردار مهدی 
حاجیان ســخنگوی ناجا در نشســت خبری 
خود از پایان پرونده سیلی نماینده مجلس به 

مامور پلیس خبر داد.
سخنگوی ناجا درباره سرانجام پرونده سیلی 
یکی از نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 
به ســرباز پلیس راهور تهران گفت: در این 
پرونده صلح و سازش بین شاکی و متشاکی 
انجام شــد و اقای عنابستانی از سرباز وظیفه 

که شاکی بودند دلجویی کردند.
قالیباف 15 آذر: نماینده مجلس سیلی نزد 

و صرفا سرباز را هول داد
اما دوشنبه )15آذرماه( رئیس مجلس شورای 
اســلامی محمدباقــر قالیبــاف در همایش 
دانشــجویی که در دانشگاه شهید بهشتی به 

مناســبت 1۶ آذرماه روز بزرگداشت دانشجو 
برگزار شــد، گفت: »قطعا ما در حوزه نظارت 
بر رفتــار نمایندگان ضعف هایــی داریم که 
مجلس به دنبال تقویت آن بوده و قصد دارد 
قانون آیین نامه داخلــی را در این خصوص 
اصــلاح کند؛ در خصوص آقای عنابســتانی 
که دانشجویان اشــاره کردند باید بگویم که 
اگر چه هیــات نظارت پیگیری های مجدانه 
ای انجــام داد، اما معتقدم که پیگیری ها باید 
محکم تر انجام می شــد امــا در نهایت نظر 
دادگاه ملاک قرار گرفــت؛ البته در برخورد 
مامور نیروی انتظامی هم اشــکالاتی وجود 
داشــت؛ ســرباز نباید از قانون تخطی کند. 

نماینده مجلس ســیلی نزد و صرفا سرباز را 
هول داد اما حق همین هول دادن را نداشت؛ 
اگر چه ما شاهد بودیم که در مجلس قبل در 
خصوص موضوع گمــرک این گونه موضوع 

پیگیری نشد.«
عنابستانی 16 آذر: اشتباه عنابستانی 

سیلی زدن به سرباز در حال انجام وظیفه 
نبود

بعــد از این اظهار نظر آقــای رئیس مجلس 
بود که علی اصغر عنابســتانی نماینده مردم 
ســبزوار در مطلبی در صفحه شخصی خود 
در اینستاگرام نوشت: البته واضح بود که ماه 
پشــت ابر نمی ماند اما از شــجاعت ریاست 

محتــرم مجلس آقای دکتر قالیباف تشــکر 
می کنم که بعد از چندین ماه دروغ پراکنی، 
ایشــان بالاخره به اندازه کمــی حقیقت را 

روشن کردند!
بارها گفته ام که اشتباه عنابستانی سیلی زدن 
به ســرباز در حال انجام وظیفــه نبود! بلکه 
اشــتباه عنابســتانی هل دادن سرباز توهین 

کننده بود!
تفاوتی که در هیاهوی رسانه ای گم شد.«
سرباز راهور 16 آذر: اتهام سیلی زدن 

عنابستانی در دادگاه تایید شده
البتــه این تنهــا عنابســتانی نبــود که به 
داد،  نشــان  واکنش  قالیباف  صحبت هــای 

سرباز راهور هم به سخنان روز گذشته رئیس 
مجلس شورای اســلامی واکنش نشان داد. 
عابد اکبری، سرباز وظیفه پلیس راهور، که از 
عنابستانی، نماینده سبزوار در مجلس، سیلی 
خورده  بود، در یک لایو اینســتاگرامی گفت: 
اتهام ســیلی زدن عنابستانی در دادگاه تایید 
شــده، چطور رئیس مجلس می گوید او فقط 

مرا هل داده؟
قالیباف 16 آذر: حکم دادگاه ضرب بلااثر 

)سیلی( است
اماجالب اینجاســت کــه این پایــان ماجرا 
نبود قالیباف در پســتی در صفحه شــخصی 
خود در اینســتاگرام خطاب به دانشــجویان، 

صحبت های خود را اصلاح کرد؛ 
»رئیس مجلس در صفحه شــخصی خودش 
توضیــح داد: از اتفاقــات خوب ایــن ایام، 
حضور در جمع شما دانشــجویان عزیز بود. 
سوالات صریح و دلســوزانه شما مرا مجاب 
کــرد همان طور که ابتدای ســخنانم عرض 
کردم تصمیم بگیرم فضای رســمی را کنار 
بگذارم و بر اساس منش یک »بچه رزمنده« 
پاسخ ســوالاتتان را صریح و صادقانه بدهم 
و در تمــام موارد بــه دور از حرف های کلی 
و کلیشــه ای، واقعیت ها را باشــما در میان 
گذاشتم و گمان می کنم بازخوردهای شما در 
پایان جلسه نشــان داد که همچنان بهترین 

شــیوه، همین منش مطابق با فرهنگ دفاع 
مقدس است.

وی گفت: امــا درباره ســوالاتی که درباره 
آقای عنابســتانی مطرح شــد،ذکر دو نکته 
ضروری است: اول اینکه در فضای رسانه ای، 
توضیحــات کامل بنده دربــارۀ آن موضوع 
شــنیده نشــد و تخریب گران، یک جمله از 
آن صحبت را جدا کردند وبقیه صحبت های 
من در این موضوع مغفول واقع شد. در آنجا 
برخطاکاری آن نماینده تصریح کردم وتاکید 
کردم هیات نظارت بــر رفتار نمایندگان باید 
برخورد محکم تری می کرد و همچنین اشاره 
کردم که برخلاف اتفاق مشابه دورۀ گذشته 

مجلس،پرونده نمایندۀ خاطی به قوه قضائیه 
ارجاع شــد وحکم محکومیت صادره توسط 
دادگاه را فصــل الخطاب دانســتم. با منش 
بچه رزمندگی فکر می کــردم باید هرچه را 
حق اســت بگویم. جایی که آقای عنابستانی 
را محق می دانستم بدون ملاحظات سیاسی 
مــی گفتم و جایــی که منتقد بــودم را نیز 

تصریح می کردم.
قالیباف ادامــه داد: اما اتفاق دوم بر می گردد 
به صحبتم درباره ســیلی نزدن و هل دادن. 
واقعیت این است که من در واکنش به سوال 
یکی از دانشــجویان، براساس صحبت های 
آقای عنابســتانی که قبلا به اینجانب گفته 
بود حکم دادگاه، من را از ســیلی زدن تبرئه 
و براســاس هل دادن مرا محکوم به ضرب 
بلااثر کرده است، گفتم که ایشان سیلی نزده 
و هل داده اســت. اما بعــد از صحبت های 
دیشب جناب آقای عابد اکبری سرباز وظیفه 
راهور که تاکید می کرد حکم دادگاه ســیلی 
را تایید کرده، بر خود لازم دانســتم موضوع 
را پیگیــری کنم تا ظلمی به این شــهروند 
عزیز نشده باشد؛ لذا حکم دادگاه را گرفتم و 
متوجه شدم متاسفانه دادگاه بدوی تشخیص 
بر ضرب بلااثر )ســیلی( داده است که البته 
بعدا با اعلام رضایت طرفین پرونده مختومه 

شده است.
رئیــس مجلس شــورای اســلامی گفت: 
همان طور کــه در جمع شــما گفتم فصل 
الخطــاب حکــم دادگاه اســت و ضروری 
می دانم بر اســاس عهد صداقتی که با شما 
بسته ام، مطلب گفته شده را اصلاح کنم. از 
ویژگیهای جلسات دانشجویی است که چون 
دلسوزی همراه با صراحت در سوالات وجود 
دارد،نقدها موثر شــده و مقدمه اصلاح می 
شود. با تاکید مجدد بر اینکه منتظر فعالیت 
جدی شــما برای کمک دراصلاح ســاختار 
حکمرانی هســتم،مجدد از پذیرایی گرم تان 
تشــکر می کنم و امیدوارم اینگونه جلسات 

ادامه یابد «.

بینالملل

تضمین برجام؛ لغو مصونیت قضایی دولت آمریکا در دادگاه های ملی ۱+۴

پنجشنبه مذاکرات وین ادامه پیدا می کند

رضا نصری
کارشناس ارشد سیاست خارجی 

»دولت ایران به درســتی در پــی دریافت نوعی »تضمین« 
اســت تا از پایداری برجام اطمینــان حاصل کند. همان طور 
که پیش تر اســتدلال شــده، دریافت »تضمین حقوقی« - 
یعنــی تضمینی که در نظام حقوق داخلی آمریکا برای دولت 
بعدی در این کشــور الزام و محذوریت قانونی ایجاد کند - 
میســر نیســت؛ و معتقدم در نهایت »ایجاد روابط چند لایه 
اقتصادی« عاملی اســت که می توانــد احتمال خروج دولت 
بعدی آمریکا از برجام را به طرز قابل توجهی کاهش می دهد.

امــا جدا از اینکه نظام  حقوق داخلی آمریکا چه ظرفیت هایی 
دارد یا ندارد، معتقدم لازم اســت موضوع دریافت »تضمین 
حقوقــی« از کشــورهای اروپایی و چین و روســیه - یعنی 
احتمال اســتفاده از نظام قضایی کشورهایی اروپایی و چینی 

و روســی علیه آمریکا در صورت عهدشکنی واشنگتن - به 
صورت جدی بررسی شــود. در این رابطه، پیشنهاد می شود 

چند موضوع با گروه ۴+1 مورد ارزیابی قرار گیرد:
1( لازم  اســت چگونگی الغاء مصونیت قضایی دولت  آمریکا 
در دادگاه هــای کشــورهای اروپایی، روســیه و چین - در 
صــورت اعِمال مجدد تحریم هــای یکجانبه ای که با برجام 
و قطعنامه ۲۲31 شــورای امنیت در تضاد اســت - بررسی 
شود. به عبارت دیگر، چه سازوکاری می توان در نظام حقوق 
داخلی فرانســه، بریتانیا، آلمان، روســیه و چین پیدا کرد که 
به موجب آن اشــخاص حقیقی و شــرکت های زیان دیده از 
تحریم های غیرقانونی - اعم از ایرانی و غیر ایرانی - بتوانند 
در دادگاه های ملی این کشــورها برای دریافت خســارت یا 
توقیف دارایی های متعلق به آمریکا  )در قلمرو این کشورها( 

اقدام کنند؟

آیا کشورهای ۴+1 می توانند تعهد دهند که در صورت نقض 
مجــدد برجام و قطعنامه ۲۲31 توســط آمریــکا، مصونیت 

قضایی دولت آمریکا را در دادگاه های ملی خود لغو نمایند؟
تاکید بــر چین در این راســتا حائز اهمیت اســت؛ چرا که 
همراهی این کشور در این مورد نه تنها محتمل تر است بلکه 
این همکاری در حُســن اجرای قرارداد موسوم به قرارداد ۲5 

ساله نیز موضوعیت دارد.
۲( چه تدبیری می توان در کشورهای اروپایی اتخاذ کرد که 
به موجب آن مصوباتی کــه از این پس با برجام و قطعنامه 
۲۲31 مغایرت داشته باشد، در دادگاه های ملی این کشورها 
قابل ابطال باشــد؟ به عنوان مثال، در فرانســه اصلی تحت 
عنوان Controle de conventionnalité )بررسی تطابق 
قوانیــن با تعهدات بین المللی( وجــود دارد که به موجب آن 
قضات در دادگاها می تواننــد قانونی را که با تعهدات دولت 

فرانســه مغایرت داشته باشــد - به درخواست هر شخص 
ذی نفع - ملغی اعلام کنند. حال، پرسش اینجاست: چگونه 
می تــوان به برجــام و قطعنامه ۲۲31 جایگاهــی در نظام 
حقوقی کشــورهای اروپایی بخشید که به موجب آن  هر نوع 
مصوبه ای که مغایر با این اســناد باشد، با اخذ حکم قضایی، 

ابطال پذیر گردد؟
پرسش دیگر اینکه چگونه می توان از این اصل برای اعطای 
صلاحیت بــه دادگاه های ملی در اروپا علیــه دولت آمریکا 

بهره برداری کرد؟
معتقدم بررســی این احتمالات می تواند منجر به یافتن یک 
راهکار حقوقی - که شــاید بشــود آن را »استفاده نیابتی از 
دادگاه های ملی کشــورهای ۴+1 « نامید - منتهی شود؛ و 

از این رو نوعی تضمین حقوقی در اختیار ایران قرار دهد.

معاون وزیر امور خارجه کشورمان پس از دیدار با مقامات روسی 
در مسکو گفت: ایران با پیشنهادهای مفید و سازنده ای وارد دور 
جدید گفت وگوهای وین شــده اســت و منتظر گام های عملی 
غرب هســتیم.علی باقری در مسکو با اشاره به اینکه مناسبات 
ایران و روســیه ممتاز و در عرصه های مختلفــی امتداد دارد، 
افزود: ما در موضوعات مختلف با روســیه رایزنی و مشــورت 
داریم و درباره گفت وگوهای وین نیز از قبل با مقامات روســی 

مشورت هایی داشتیم.
وی افزود: در دور جدید گفت وگوهای وین نیز به طرق مختلف 
با روســیه رایزنی داشتیم برای این که با ابتکارات جدید و موثر 

وارد عرصه گفت وگوها شویم.
معــاون وزیر امور خارجه کشــورمان گفت: این تعامل با طرف 
چینی هم وجود داشــته و در حاشیه گفت وگوهای وین با دیگر 
طرف ها نیز مذاکراتی داشــتیم.وی تاکید کــرد: در دور جدید 
گفت وگوها، که وارد مرحله مهمی از مذاکرات شدیم جمهوری 

اســلامی ایران پیشــنهادهای بسیار مفید و ســازنده ای در دو 
موضوع رفع تحریم ها و اقدامات هسته ای ارائه کرد که می تواند 

روند گفتگوها را بطور جدی به سمت جلو هدایت کند.
باقری که با صدا و ســیما در مســکو گفت وگو می کرد، ادامه 
داد: در این مقطع برای این که بتوانیم گفت وگوها را با شــتاب 
بیشتری داشته باشیم هم در وین با طرف های مختلف در این 
دوره در ســطح کارشناسی گفت وگو و تعامل داریم و هم لازم 
دیدم با مقام های روســیه هم رایزنی کنیم تا روز پنجشــنبه 
بتوانیم گفت وگوها را در یک فضای ســازنده و رو به جلو ادامه 

دهیم.
باقری با بیــان این که دو پیش نویس ارائه شــده ایران یک 
طرح یا سند جدید نبود، گفت: در ۶ دور مذاکرات قبلی در وین 
طرفین به چند متن رسیده اند که ما در مورد ۲ متن آن آخرین 
دیدگاهها و اصلاحات و موارد کاســتی نسبت به توافق 9۴ را 

جبران کردیم  و اصلاحات را در متن وارد کردیم.

وی افــزود: در مذاکــره دو طــرف دیدگاهها را به اشــتراک 
می گذارند تا به یک نتیجه مشــترک برسند. مهم این است که 
این گفت وگو مبنا داشته باشــد. اگر مبنا داشته باشد تبدیل به 
مذاکره می شود و مذاکره مسیری است که طرفین را  به سمت 
توافق هدایت می کند.مذاکره کننده ارشد ایران گفت: اصلاحات 
و پیشــنهادهایی که در مورد دو متن پایانی وین ۶ ارائه کردیم 
مبتنی بر مبانی مشترک دو طرف بود. یعنی بر اساس انتظارات 
و مطالبات بدون مبنا نبود؛ بلکه بر اساس اسناد مورد توافق هم 
ما و هم کشــورهای 1+۴ است. به همین جهت ما تاکید داریم 

و طرف مقابل هم به این نکته اذعان دارد.
باقری تصریح کرد: هر طرف این اختیار را دارد که بر اســاس 
منافع خودش و سیاســت ها و اهدافش ولی بر مبنای مشترک 
مورد قبول دو طرف بتواند پیشــنهادات یــا ابتکاراتش را ارائه 
کند که این می تواند مســیر را بــرای ادامه گفت وگو و حصول 

نتیجه باز کند.

قالیباف: بعد از صحبت های دیشب جناب آقای عابد اکبری سرباز وظیفه راهور 
که تاکید می کرد حکم دادگاه سیلی را تایید کرده، بر خود لازم دانستم موضوع را 
پیگیری کنم تا ظلمی به این شهروند عزیز نشده باشد؛ لذا حکم دادگاه را گرفتم و 
متوجه شدم متاسفانه دادگاه بدوی تشخیص بر ضرب بلااثر )سیلی( داده است 

که البته بعدا با اعلام رضایت طرفین پرونده مختومه شده است
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توزیع ۴۰ میلیارد ریال بسته معیشتی بین نیازمندان خراسان شمالی

درخواست مرجوع شدن کانتینرهای لوازم خانگی بوش

مدیرکل اوقاف و امورخیریه خراســان شمالی 
گفت: هفت هزار سبد معیشــتی به ارزش ۴0 
میلیارد ریال از محــل نیات واقفان خیراندیش 
استان، میان خانواده های زندانیان، نیازمندان و 

آسیب دیدگان از کرونا توزیع شد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایرنا، حجت الاسلام عظیم آسوده یدکی اظهار 
داشت: این میزان از کمک های مالی در قالب 
طرح هــای ضیافت الهی، تبــرکات مهدوی، 
شمیمم حسینی و طرح شــهید سلیمانی با نام 
رزمایش مواســات کمک های مومنانه در سال 

جاری تهیه و بین نیازمندان استان توزیع شد.
وی تصریــح کرد: هدف اصلــی از اجرای این 
طــرح یاری رســاندن به نیازمنــدان واقعی و 
خانواده هایی اســت که در ایام کرونا در تامین 
معاش و زندگی خود با مشکلات و دغدغه های 

جدی روبرو شدند.
حجت الاسلام عظیم آسوده اجرای طرح شمیم 
حسینی اوقاف و امور خیریه را به عنوان خدمتی 
در راســتای تولید ملی و اشــتغالزایی دانست و 
افزود: علاوه بر توزیع این بسته های معیشتی، 
11۲ مورد کمک به هیات های مذهبی، ســه 
هزار و ۴5 وعده غذای گرم و 805 بسته نوشت 
افزار از ابتدای امسال تاکنون بین دانش آموزان 

توزیع شد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراســان شمالی 
در ادامه گفت: ۲۶ وقــف جدید به ارزش 130 
میلیارد ریال در قالب طرح ســردار شهید قاسم 
ســلیمانی از دهه وقف سال گذشته تاکنون در 

این استان به ثبت رسیده است.
وی با بیان اینکه شاخص ترین وقف های طرح 
شهید قاسم سلیمانی مربوط به شهرستان های 

بجنورد و شــیروان است افزود: ساخت حسینیه 
در بجنــورد و هزینه برای امور عمومی و قرآنی 
در شــیروان هر کدام به ارزش 10 میلیارد ریال 

بوده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه خراســان شمالی 
افزود: بیشــترین وقف های جدید امســال در 
شهرستان بجنورد با 13 مورد و شیروان با پنج 
مورد و مابقی در سایر نقاط استان به ثبت رسید.
وی بیان کــرد: اختصاص یک قطعه باغ انگور 
برای کمک به نیازمندان در منطقه بام از توابع 
شهرستان اســفراین از دیگر وقف ها است که 

ارزش آن یک میلیارد ریال برآورد شده است.
حجت الاسلام آسوده ادامه داد: همچنین یک 
قطعه زمین زراعی در شهرستان مانه و سملقان 
به ارزش یک میلیارد ریال از دیگر وقفیات است 
که نیت واقف هزینه کرد برای ساخت مسجد و 

اطعام در عزاداری ها بوده است.
خراســان شمالی پنج هزار و ۷۷0 موقوفه و 11 

هزار و ۷38 رقبه دارد. 

خراسان شــمالی با 8۶3 هزار نفر جمعیت که 
۴۴ درصد آنان در روستاها سکونت دارند، جزو 

استان های کم درآمد کشور است.

معاون فنی گمرک گفت: قســمت اعظم لوازم خانگی 
بوش در سال 99 وارد کشور شده و به نظر گمرک این 
کالا یا باید طی فرصت سه ماهه ای که به مالک داده 

می شود از کشور خارج و یا متروکه شود.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از صدا 
و ســیما، مهرداد جمال ارونقی، معاون فنی گمرک با 
اعلام ایــن خبر افزود: در حــال حاضر بانک مرکزی 
و وزارت صمت باید مــدارک مورد ادعای مالک کالا 
برای ورود این کانتینرهای لوازم خانگی بوش را به قوه 
قضائیه ارائه دهند، اما تاکنون پاســخ محکمی از این 
دستگاه برای گمرک و قوه قضائیه ارسال نشده است.

وی ادامــه داد: گمرک معتقد اســت دلیلی برای ورود 
این کالا به کشــور وجود ندارد. چرا که قسمت اعظم 
این لوازم خانگی در سال 99 وارد کشور شده و به نظر 
گمرک این کالا یا باید طی فرصت سه ماهه ای که به 
مالک داده می شود از کشور خارج شود یا متروکه شود.

ارونقی گفــت: در حال حاضر نتیجه ایــن پرونده در 
مراجع ذی صلاح در حال رســیدگی اســت و گمرک 
منتظر ابلاغ حکم قوه قضائیه اســت تا یا فرصت سه 

ماهه برای مالک تعیین شود و یا کالا ضبط شود.
معاون فنی گمــرک درباره ماجــرای بیش بود ارزش 
کالاهای صادراتی، افزود: متأسفانه در فضای مجازی 

کمی بر روی این خبر اغراق شــده است، اما ماجرای 
اصلی این اســت که گمــرک براســاس وظیفه باید 

اظهارنامه های مربوط به کالاهایی که با ارز ترجیحی 
وارد کشور می شوند را علاوه بر تشریفاتی که در زمان 
ترخیص انجام شــده دوباره مــورد بازبینی قرار بدهد 
و این در مورد صدهــا اظهارنامه دیگر هم به صورت 

معمول اتفاق می افتد.
ارونقی گفت: شائبه بیش بود ارزش صادراتی این کالا 
توســط گمرک به صاحب کالا ابلاغ شــده و صاحب 
کالا طبــق قوانین و مقررات می تواند اعتراض کند که 
در حــال حاضر مالک هم اعتراض کرده و این پرونده 
در حال رسیدگی در کمیســیون رسیدگی به اختلاف 
گمرکی اســت و اعضای کمیســیون برای بررســی 
دقیق تر از گمرک و مالک کالا ســوالاتی را پرسیده اند 
کــه پس از تکمیل پرونده رأی آن صادر خواهد شــد 
که اگر به نفع گمرک باشــد گمرک اقدامات قانونی را 
انجام می دهد و اگر به نفع مالک باشد پرونده مختومه 

می شود.
وی تاکیــد کرد: مالک کالا حتــی پس از صدور رأی 
هم می تواند چندیــن مرتبه به رأی اعتراض کند و در 
صورتی که اشــتباهی رخ داده باشــد در دستگاه های 

مرتبط مشخص خواهد شد.

افزایش ظرفیت ذخیره سازی روغن کشور 
مدیرکل دفتر فنی و مهندســی شرکت 
بازرگانی دولتی ایران از افزایش ظرفیت 
ذخیره ســازی روغن در کشور خبر داد و 
گفت: احداث مخازن روغن در تهران و 

کرج طراحی و جانمایی شده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از شــرکت بازرگانی دولتی ایران، 
احمد عبدلی میزان ظرفیت ذخیره سازی 
)تکمیلی( روغن خام کشور را ۶00 هزار 

تن اعلام کرد.
وی افزود: در حال حاضر در استان بندری هرمزگان یک مجتمع ذخیره سازی ۶0 هزار تنی داریم 
و برای افزایش ظرفیت در این مبادی ورودی کالا، طرح جانمایی مخازن به ظرفیت ۲00 هزار 

تن روغن در حال انجام است.
عبدلی گفت: برای جانمایی و احداث این مجتمع از دانش فنی دانشــگاه ها کمک گرفته شــده 

است.
مدیرکل دفتر فنی و مهندسی شرکت بازرگانی دولتی ایران افزایش ظرفیت ذخیره سازی کشور 
را یکی از برنامه های مهم این شــرکت دانســت و افزود: همراه با ایجــاد طرح های نگهداری 
کالاهای اساســی، اقدامات لازم برای ارتقای سطح نگهداری کیفیت کالاهای اساسی از طریق 

تجهیز و بازسازی و بهسازی واحدها صورت می گیرد.

بازگشایی گره های اقتصادی در ماه های آینده 
وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه مســوولان کمــک برای افزایش تاب آوری جامعه را 
در دســتور برنامه های خود قرار دهند، گفت: گره های اقتصادی به شکل مشهودی در ماه های 

آینده باز خواهند شد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، »سید احسان خاندوزی« روز گذشته در دیدار 
با نمایندگان تشــکل های دانشــجویی افزود: تلاش هایی برای کسب درآمدهای مالیاتی جدید، 
درآمدهای نفتی جدید، روابط خارجی از نو ســاماندهی شــده و کنترل هزینه ها در بودجه دولت 

آغاز شده که به ثمر رساندن آن ها زمان بر است.
خاندوزی خاطرنشــان کرد: درخواســت بنده از مســوولان این اســت که کمک برای افزایش 

تاب آوری جامعه را در دستور برنامه های خود قرار دهند.
به گزارش ایرنا، روز گذشــته وزیر امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد: نظارت مالی یکی از ارکان 
اداره درســت اقتصاد است و وزارت اقتصاد در دوره جدید مسرّ است بهتر از گذشته نظارت مالی 

را پیگیری کند.

۴۵ هزار تن شکر آماده توزیع در بازار 
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان 
خوزســتان گفت: ۴5هزار تن شکر خام 
وارداتی تصفیه شــده آمــاده عرضه به 

بازارهای کشور است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقــل از مهر، شــرکت بازرگانی دولتی 
ایران، »امید جهان نژادیان« افزود: این 
میزان شکر به سفارش شرکت بازرگانی 
دولتــی ایران به منظــور تنظیم بازار و 

تامین پایدار این کالای اساســی از طریق بندر امام خمینی)ره( وارد کشــور شــده که تصفیه و 
اکنون آماده عرضه به بازارهای کشور به قیمت مصوب است.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی اســتان خوزستان با بیان اینکه 80 هزار تن شکر خام وارداتی 
نیز در حال تصفیه اســت، اظهار داشــت: برای تامین پایدار شکر به قیمت مصوب تا پایان سال 
جاری برنامه ریزی شــده و چنانچه تنش یا کمبودی در بازار پیش آید بخشــی از ذخایر شکر به 

بازار عرضه می شود.
وی تصریح کرد: واردات شــکر خام به کشــور از طریق بندر امام خمینی)ره( به منظور تامین 
نیازهای داخلی طبق برنامه زمان بندی شده پیش می رود و نگرانی در این خصوص وجود ندارد.
جهان نژادیان میزان واردات شــکر خام  از ابتدای ســال جاری تاکنون  را 33۶ هزار اعلام کرد 

و گفت: بخش زیادی از این مقدار شکر خام  به واحدهای تصفیه در استان حمل شده است.
به گزارش ایرنا، طبق نرخنامه، قیمت شــکر دولتی تنظیم بازاری شکر 13 هزار و ۴00 تومان، 
قیمت شــکر بســته بندی یک کیلوگرمی 1۴ هزار و 800 تومان و قیمت شکر بسته بندی سه 

کیلوگرمی ۴3 هزار و 900 تومان است.
آمارها نشان می دهد در یک ماه منتهی به مهرماه سال 1۴00، قیمت هر کیلوگرم شکر سفید به 
طور میانگین 1۴ هزار و ۶15 تومان شد که نسبت به مدت مشابه مهرماه 1399 با قیمت هشت 

هزار و 31۴ تومان بیش از ۷5.8 درصد رشد داشته است.

حذف تدریجی ارز ۴٢٠٠ تومانی
وزیــر اقتصاد گفــت: حذف ارز 
۴۲00 تومانــی تکلیــف قانونی 
اســت و اکنون به غیــر از دارو 
و گندم فقط بــرای 5 قلم کالا 
اختصاص یافته اســت. ســعی 
داریم مقدمات به گونه ای فراهم 
شود تا این حذف به تدریج انجام 

شود.
بــه گــزارش روزنامــه »صبح 
امروز« و به نقل از صدا و سیما، 
سید احســان خاندوزی امروز در 
نمایندگان تشــکل های  جمــع 
دانشــجویی اظهار کــرد: برای 

بودجه ســال آینده باید هزینه های جاری دولت برای مهار تورم کنترل شود و در عین حال باید 
سیاست هایی که محرک تولید است در پیش بگیریم.

خاندوزی افزود: همچنین قرار اســت برای ثبات مقررات متغیرهای کلیدی در بودجه سال آینده 
فرمول قطعی داشته باشــند.وی با اشاره به موضوع واگذاری 110 هزار میلیارد تومان سهام در 
بودجه سال 1۴01 گفت: قرار است این اوراق در اختیار سازمان تامین اجتماعی و صندوق ها قرار 
بگیرد و در واقع یک نوع تغییر مالکیت در دولت است و به طور مستقیم در بازار سرمایه عرضه 

نمی شود و تأثیر منفی در بورس نخواهد داشت.
وزیر اقتصاد با اشــاره به موضوع حذف ارز ترجیحی افزود: این موضوع تکلیف قانونی اســت و 

اکنون به غیر از دارو و گندم فقط برای 5 قلم کالا ارز ۴۲00 تومانی اختصاص یافته است.
وی گفت: ســعی می کنیم مقدمات به گونه ای فراهم شــود تا این حذف به تدریج انجام شود و 

فشار یکباره نداشته باشد.
خاندوزی افزود: یکی از علت هایی که تولیدکنندگان به ســمت تولید نهاده های دامی در کشور 
نمی روند به خاطر این اســت که نمی توانند با واردات نهاده ها با ارز ۴۲00 تومانی رقابت کنند و 

تولید آن ها به صرفه نیست.
وزیر اقتصاد در پاســخ به سوالی درباره قانون رمز ارزها گفت: در کشور نمی توانیم چشم خود را 
بر این پدیده ببندیم و باید در برابر آن مواجهه فعالانه و تعیین مقررات داشــته باشیم که کمیته 

تصمیم گیری در حال تهیه پیش نویسی در این باره است.

خبر

صبح امروز بررسی می کند

خواب بازار برای شب یلدا 
چنــد روز دیگــر آخرین یلــدای قرن 1۴ 
خورشیدی  در شــرایطی  تجربه خواهد شد 
که همچنان بــازار روی خوشــی به جیب 
مشتریان نشان نمی دهد و اقلام سفره شب 

یلدا سیر صعودی خود را طی می کنند.
تلخ کامی بازار شیرینی

قیمت در بازار شــیرینی پیــش از یلدا بالا 
کشــیده و منتظر آخر ماه نمانده است ،علی 
بهــره مند رئیــس اتحادیه قنــادی تهران 
در همین باره گفــت: در حال حاضر قیمت 
شیرینی بالاست چون مواد اولیه گران است 
و طبیعتا بــا این مواد اولیــه، قیمت نهایی 
محصول هم گران می شود که اصلا به نفع 

قنادان نیست.
بهره مند افزود: در حال حاضر قیمت شیرینی 
هــای پرمصرف حتما بایــد مصوب انجمن 
حمایت از مصرف کننــدگان و اتاق اصناف 
باشد که متاسفانه امروز قیمت را اعلام را می 
کنیم یک هفتــه بعد قیمت مواد اولیه 30 تا 
۴0 درصد افزایش می یابد. مابقی شیرینی ها 

را خود واحد صنفی تعیین می کند.
وی در مــورد آخرین قیمت هــا نیز گفت: 
آخرین قیمت ها در مرداد ماه ابلاغ شد که بر 
این اساس، قیمت شیرینی تر برای واحدهای 
درجه یک ۷8 هزار تومان و برای واحدهای 
درجــه دو ۶0 هزار تومان، قیمت شــیرینی 
زبــان، پاپیون و دانمارکی بــرای واحدهای 
درجه یک ۶5 هزار تومان و برای واحدهای 
درجه دو 50 هزار تومان و قیمت شــیرینی 
کیک یزدی بــرای واحدهای درجه یک ۴9 
هزار تومان و بــرای واحدهای درجه دو 39 

هزار تومان است.
بهره مند افزود: علی رغم افزایش قیمت مواد 
اولیــه همچون تخم مرغ، روغن و شــکر با 

توجه به کاهش قــدرت خرید مردم تا پایان 
سال برنامه ای برای افزایش قیمت شیرینی 

نداریم.
میوه شب یلدا 

اما بخوانید از بــازار میوه که به گفته رئیس 
اتحادیه بارفروشــان قیمت میوه برای شب 

یلدا بالا نمی رود.
مصطفی دارایی نژاد در گفت وگو با ایســنا، 
با بیــان اینکه برای تامین میوه شــب یلدا 
برنامه ریزی های لازم انجام شــده اســت، 
گفت:علاوه بر پرتقال و ســیب و کیوی، انار 
و هندوانه برای شــب یلدا تقاضای بسیاری 

دارد.
وی ادامــه داد:  به دلیل همین تقاضای بالا 
قرار اســت بار هندوانه زیادی از میناب و بار 
انار نیز از ســاوه و شــیراز، دماوند به میدان 
مرکزی میــوه وتره بار برســد. البته مقداری 
هم از این اقلام دپــو کرده ایم که قیمت ها 

بالا نرود.
رئیس اتحادیه بارفروشــان اضافه کرد:سایر 
میوه جات یعنی پرتقال، نارنگی و کیوی هم 

به صورت فراوان در بازار  وجود دارد.
وی گفت: بــا هماهنگی های صورت گرفته 
عرضــه این اقلام را بیشــتر خواهیم کرد و 

اجازه نمی دهیم که قیمت ها بالا رود.
افزایش  اندک قیمت میوه

همچنین در این بــاره رئیس اتحادیه صنف 
بارفروشان مشهد گفت: در سال جاری میوه 
به مقدار کافی برای شــب یلدا موجود است 
و تا ۲0 روز آینده مشــکل خاصی در توزیع 
این میوه ها نداریم.  در صورتی که بخشنامه 
خاصی صادر نشــود و یا در بحث واردات و 
صادرات محصــولات تغییر یا ممنوعیتی رخ 
ندهد هیچ اتفاق خاصی در بازار رخ نمی دهد.

حیدر ســاکن برجی در خصوص قیمت میوه  
در بازار مشهد و  تامین میوه برای شب یلدا 
اظهار کرد: طبق تجربیات گذشــته چند روز 
قبل از شــب یلدا بازار شاهد افزایش  اندک 
قیمت میوه خواهد بود اما معمولا در شــب 
یلدا قیمت ها نسبت به روزهای قبل کاهش 
پیدا می کند؛ مگر اینکه در بحث حمل ونقل 
برخــی از اقلام که عرضه آن ها در بعضی از 

شهرها کمتر است مشکلی ایجاد شود.
ســاکن برجی در خصــوص عرضه هندوانه 
شب یلدا افزود:  کشــت هندوانه نیز که در 
آب و هوای گرم تر صورت می گیرد از مناطق 
مرکزی و جنوبی کشــور تامین می شود.  در 
حال حاضر در بحــث فراوانی این محصول 
مشــکلی نداریــم بنابراین قیمــت هندوانه 
مناســب است و از کیلویی 5000 تومان الی 

۷500 تومان در بازار عرضه می شود.
خرید میوه به نصف رسید

امــا رئیــس اتحادیه میوه و تره بار اســتان 
همدان با اشــاره به رکود شدید بازار میوه و 
کاهــش قدرت خرید مردم گفت: خرید میوه 
در شهر همدان به نصف رسیده و کمتر شده 

است.
رضــا البرزی اظهار کرد: برای شــب یلدا از 
لحاظ میزان میوه هیچ کمبود و مشــکلی در 
اســتان وجود ندارد و به انــدازه کافی میوه 
لازم ذخیره شده و قابل عرضه در میادین و 

بازارهای داخل شهر خواهد بود.
وی با بیــان اینکه متاســفانه میزان خرید 
میوه مردم شــهر همدان به نصف رسیده و 
در میادیــن بار میوه خیلی کم در حال خرید 
و فروش اســت، افزود: با کم شدن خرید و 
فروش میوه در میادیــن میوه و  زود خراب 
شــدن میوه و تره بار انتظــار بر آن بوده که 

میزان قیمت میوه پایین تر بیاید.
البرزی در ادامه خاطر نشان کرد: قیمت میوه 
ثبات پیــدا کرده و افزایــش قیمت در هیچ 
رقم از میوه های داخلــی نداریم مگر اینکه 
میوه های خارجی مانند موز و نارگیل و... که 
با دلار وارد کشــور می شوند و نوسان قیمت  

دارند.
پســته درجه یــک چند؟

میادیــن  رئیــس ســــازمان  راد،  ســعید 
میوه و تره بــار شــهرداری تهــران نیز در 
همین باره گفــت: در حــال حاضــر و بــه 
فاصلــــه 15 روز تــا شــــب یلــدا، میوه 
هــای یلدایــی شــامل انار با قیمت هــر 
کیلوگــــرم 1۴900 تومان،  هندوانــه بــا 
۴500تومــان،  کیلوگــــرم  هــر  قیمــت 
خرمالــو بــــا قیمــت هــــر کیلوگــرم 
18هــــزارو۷00 تومــــان و ازگیــل بــا 
قیمــت هــر کیلوگــرم 15هــزار تومــان 
در میادین  میوه وتــره بار تهران به فروش 

می رسند.
ا کنــــون هــــر  داد: هــم  ادامــــه  او 
کیلوگرم پســــته درجه یــک بــا قیمــت 
جابانــی  تخمــــه  تومــان،  ۲۶0هــــزار 
تخمــه  تومــــان،  98هــــزار  ممتــــاز 
کــــدوی درشــت مرمــــری 1۴8هــزار 
ســــفید  خشــــک  تــــوت  تومــــان، 
1۴8هــزار  تومــان،  فنــدق  درجه یــک 
۲0۲هزار تومان، کشــمش سبز درجه یک 
۷۷هــــزار تومــان، مغــز بــــادام درجه 
یــــک ۲۲5هزار تومان، مغز بــادام زمینی 
ممتاز 98هــزار تومان، مغز گــردوی دو پر 
سفید ۲۴9هــــزار تومــان، نخودچــی دو 
آتیشــه 50هزار تومان، انجیر خشک درجه 
یک 155هــــزار تومــان، بــادام هنــدی 

درجــه یک ۲90هزار تومان، برگ زردآلوی 
ممتاز 83هــزار تومــــان و برگ قیســی 

ســکه ای 
1۲۲هزار تومــــان در میادین میوه وتره بار 
عرضه می شــود که قیمت هــای آن بین 
1۶ تــا ۲۴درصــد از ســطح شــهر پایین 

تر اســت.
 راد بــــا تا کیــد بــــر اینکــه قیمــت 
محصــولات در همه ایام از جمله در شــب 
یلدا عرضه وتقاضا تعیین می شــود، گفت: 
میادین شــهرداری  مدیریــــت  ســازمان 
تهــــران، تمام تــوان و تــلاش خــود را 
به کار می گیــــرد تــــا میوه هــای ویژه 
شــب یلــدا وســایر محصولات مورد نیاز 
شــــهروندان در ایــن شــب بــا قیمــت 
های به مراتــــب پایین تــــر از ســطح 
شــهر و بــــا تفــاوت قیمتــی بیــن ۲5 
تــا ۴0درصــد ارزان تــر از میانگین قیمت 
سطح شــهر در میادین میوه وتره بار عرضه 
شوند.ایســنا اخیرا طی یک تحقیق میدانی 
اعلام کرده بود قیمت برخی از انواع پسته در 
بازار به دلیل فرارســیدن شب یلدا با افزایش 
چشمگیر به هر کیلو 3۴0 هزار تومان رسیده 
است.با مشاهده قیمت ها در بازار و همچنین 
ایمالز،  ماننــد  اینترنتی  ســایت های  برخی 
دیجی کالا و با سلام، به این نتیجه می رسید 
که افزایش قیمت آجیل شب یلدا محسوس 
است. در ادامه قیمت روز برخی از آجیل های 
پرمصرف را ملاحظه می کنید: پســته احمد 
آقایی خام هر کیلو3۴۲.000، پســته اکبری 
۲98.000، پســته فندقی هر کیلو۲85.000، 
مغز فندق بوداده هــر کیلوگرم ۲50.000 و 
هر کیلو مغز بــادام درختی ایرانی ۲10.000 

هزار تومان به فروش می رسد.
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معلولین و رفع تبعیض
سروش شکی، دانشجوی نابینای حقوق دانشگاه تهران

دوازدهم آذر مصادف با ســوم دســامبر به جهت  افزایش آگاهــی عمومی، درک و پذیرش 
افراد دارای معلولیت و تجلیل از دســتاوردها و مشارکت های آن ها  بنام روزجهانی  معلولین 

نامگذاری شد.
معمولا در کشــور ما رســم بر این است که برخی مدیران در این روز  بیانیه صادر می کنند و 
احتمالا همایشــی نیزه برای معلولان راه اندازی می شود و تکرار جمله کلیشه ای »معلولیت، 

محدودیت نیست«!
اما موارد بســیاری وجود دارد که برای معلولان، دغدغه است و باید به آن توجه نمایند مثلا 
یکی از مواردی که بسیار موجب نگرانی معلولان شده است موضوع مناسب سازی معابر است. 
مقوله ای که شــاید یکی از مهمترین دلایلی باشــد تا برخی معلولان از جامعه دور شده و از 
آن فاصله گرفته اند؛ چون نمی دانند زمانی که در شــهر قدم می زنند چه خطراتی سلامتشان 

را تهدید می کند.
در بســیاری از اوقات، قوانین مصوب شده در جهت حمایت از معلولان، با روح قانون اساسی 
جمهوری اســلامی ایران مغایر اســت! قانون اساسی امکانات و مشــاغل را حق غیر قابل 
دســت اندازی یکایک مردم می داند. حال آنکه می دانیم در شــرایط اســتخدامی بسیاری از 
ارگان ها، شرط »سلامت کاملِ جسمانی« یکی از اولین شروطی است که به چشم می خورد. 
بدونِ توجه به اینکه آیا معلولیت، خللی در انجام کار محوله به آن وظیفه ایجاد می کند یا خیر؟

سوال دیگری که باید به آن پاسخ داده شود این است؛ چرا این تصور وجود دارد که معلولان 
فقط از پس اپراتوری بر می آیند؟ چرا فکر نمی کنند یک معلول می تواند معلم خوبی باشــد یا 

وکیل، کارشناس یا مدیر موفقی باشد؟
البته که شــغل اپراتوری، شغلی محترم اســت. اما با این تصور اگر استیون هاوکینز در ایران 
به دنیا می آمد؛ احتمالا در بهترین حالت تلفنچی موفقی می شــد که قادر بود بدون یادداشت 
کردن اتفاقات روزمره، آن ها را به ذهن بســپارد. هرچند امروزه با پیشرفت تکنولوژی، دیگر 

اپراتوری هم خیلی کاربردی ندارد.
بعد از ســال ها کشــمکش و پیگیری، بالاخره قانونی تحت عنــوان »قانون جامع حمایت از 
معلولان« به تصویب رسید با این امید که شاید کمکی نماید به رفع تبعیض و حل مشکلات 
معلــولان، امــا با نگاه به مفاد آن از جمله تبصره دوم از بخــش تامین منابع مالی، همه چیز 

روشن می شود.
تبصره دو: آن تعداد و یا بخشی از مواد این قانون که نیاز به اعتبار جدید داشته باشد ، مادامی 
که اعتبار لازم از محل منابع مذکور در این ماده تأمین نگردد، اجرا نخواهد شــد. وجود انواع 
تبعیض بین افراد معلول جامعه با افراد عادی، در حالی که ده تا پانزده درصد جمعیت کشور را 
معلولان تشکیل می دهند این توقع را ایجاد می کند که ساکنان »خانه ملت« وجود تبعیض را 
بپذیرند و  در جهت رفع آن تلاش کنند، اما بجای پذیرش تبعیض و رفع آن با تصویب قانون 
حمایت از معلولان، عملا نشــان دادند که تمایل چندانی ندارند تا معلولان  از شرایط یکسان 

با افراد عادی جامعه بهره مند شوند .
بنا به گفته دکتر محمد نوری، مولف کتاب »حقوق معلولان، بررسی مبانی عدالت و مساوات« 
تا زمانی که ســه ویژگی تبعیض زدا بودن، مراعات کننــده منافع و مصالح معلولان، متکی بر 
خرد، عقل و تجارب انسانی بودن بر قوانین حاکم نباشد، نمی توان امید زیادی به تغییر داشت.
قوانیــن حمایت از معلولان باید فاصله بین آن ها بــا افراد عادی را کاهش دهد، اما قانون از 
آوردن واژه »تبعیض« احساس شرمندگی می کند و حتی یکبار واژه »تبعیض« یا مترادف آن 
را نمی آورد و با وجود آنکه عدم دسترســی معلولان به فرصت ها و امکانات برابر، اصلی ترین 
مشــکل در جامعه است، اما قانون گذار در مورد اصلی ترین مشکل، سکوت اختیار کرده است 

و این یعنی قانون حمایت از معلولان در صدد حل مشکل نیست.
 این در حالیســت که  کشور ما کنوانســیون جهانی حقوق معلولان را به رسمیت شناخته و 
عضویت آن را نیز از سال 1388 پذیرفته است. نتیجه این که  در روز جهانی حمایت از حقوق 
معلــولان، عملا حرفی برای گفتن وجود ندارد، اما امیــدوارم حداقل در بحث اجرای همین 
قوانین نیم بند نیز، بگونه ای رفتار نشــود که گویی مشــکلی وجود ندارد یا اولویت مسئولان، 

فعلا معلولان نیستند .
ذکر این نکته نیز لازم اســت که باید مطالبه حقوق معلولان توســط کارشناسان، نخبگان، 
فعالیــن جامعه معلولان و البته  خبرنگاران صورت پذیرد و در اولویت مطالبات رســانه ها قرار 
گیرد تا از همه دســتگاه های ذیربط در جهت رفع تبعیض مطالبه شود. معلولان می خواهند با 
افراد عادی جامعه در شرایط برابر قرار گیرند، نه فقط در حد حرف که در عمل باید ثابت شود.
 آن ها حق برخورداری از زندگی ســالم و عادی، حق بهره منــدی از خدمات اجتماعی برابر، 

اشتغال، امکانات تفریحی و حقوق مدنی و سیاسی را دارا هستند .

خبر

 دستگیری متهمان پرونده کلیپ
 گوشی قاپی خیابانی 

فرمانده انتظامی مشــهد ازدستگیری دو گوشی قاپ خیابانی که کلیپی از صحنه سرقت آن ها 
در فضای مجازی نیز منتشر شــده بود و همچنین دستگیری عامل کیف زنی های تیزدستانه 

خبر داد. 
پایگاه خبری پلیس نوشت: حســین دهقان پور با بیان اینکه »در پی انتشار کلیپی از صحنه 
گوشــی قاپی در محدوده خیابان احمدآباد مشــهد در فضای مجازی که دو جوان موتور سوار 
گوشــی تلفن همراه مردی جوان را ربوده و به ســرعت از صحنه متواری می شــوند« اظهار 
کرد: همچنین گزارش چند ســرقت مشابه دیگر به پلیس 110 دستورات لازم برای پیگیری 
ســریع پرونده و شناسایی و دستگیری عاملان این سرقت های خیابانی صادر و در دستور کار 

کلانتری احمد آباد قرار گرفت.
وی افزود: تیم تجســس کلانتری احمدآباد به سرنخ هایی دست یافتند که منجر به چهره زنی 
متهمان شــد و درحالی که تحقیقات گســترده در این باره ادامه داشــت گزارش یک فقره 
گوشی قاپی دیگر در محدوده بلوار بعثت به فوریت های پلیسی 110 اعلام شد که بررسی های 

اولیه پلیس نشان داد سرقت توسط متهمان مورد نظر انجام شده است. 
فرمانده انتظامی مشهد خاطرنشان کرد: ماموران کلانتری احمدآباد بلافاصله وارد عمل شدند 
و با همکاری یکی از شــهروندان وظیفه شــناس که سایه به سایه به تعقیب سارقان پرداخته 
بود پس از تعقیب و گریزی کوتاه در خیابان شــهید کلاهدوز، متهمان  که پلیس را در یک 
قدمی خود می دیدند کنترل وســیله نقلیه را از دســت داده و با واژگونی موتورسیکلت زمین 

گیر می شوند. 
به گفته وی، این دو متهم که با چاقو در برابر ماموران انتظامی نیز مقاومت نشــان می دادند 
دستگیر و پس از انتقال به کلانتری در بررسی های اولیه تا کنون به ۴چهار فقره گوشی قاپی 

اعتراف کرده اند. 
تاکنون پنج شاکی پرونده ازمتهم اعلام شکایت کرده اند.

یادداشت

 دوستی با نوجوانان خارجی چه تأثیراتی به همراه دارد؟

۳۵۵ گونه بیماری نادر در کشور وجود دارد

یک روانشــناس با اشــاره به تمایل نوجوانان 
برای پیوســتن به گروه های مجازی دوستانه و 
بعضا برقراری ارتباط با نوجوانان سایر کشورها 
گفت: برخی از نوجوانان به علت تسلط به زبان 
انگلیســی تمایل دارند که در فضای مجازی با 
نوجوانان سایر کشورها ارتباط برقرار کنند حال 
آنکه این نوع دوســتی های مجــازی و بدون 
شــناخت نســبت به نوجوانان دیگــر به علت 
تفاوت در فرهنگ، نگــرش، ملیت و اعتقادات 
برای نوجوانان خطرناک اســت. ایسنا نوشت: 
شــبنم طلوعی با بیان اینکه »دوستی مجازی 
و بدون شــناخت نوجوانان با نوجوانان ســایر 
کشورها خطرناک است« اظهار کرد: در دوران 
نوجوانــی، فرد در مرحله هویت یابی قرار دارد و  
این بحران هویت می تواند تحت تاثیر بسیاری 
از مســائل قرار گرفته و مســیر نوجوان را به 
ســمت پذیرش فرهنگ بیگانه و هویت خارج 
از چارچوب فرهنگ فرد، خانواده و جامعه تغییر 
دهد.این روانشناس با تاکید بر اهمیت شناخت 
نوجوانان از یکدیگر پیش از دوستی، ادامه داد: 
این مساله خیلی مهم است که نوجوانان پس از 
دوستی با افراد در فضای مجازی، در اسرع وقت 
با آنها دیدار حضوری داشته باشند چراکه در دنیا 
مجازی ممکن است همه چیز خوب پیش رود و 
این دوستان مجازی نیز بسیار خوب و صمیمی 
به نظر برسند، اما همین افراد در دیدار حضوری 

حتــی کوچکترین مســائل آداب معاشــرت را 
رعایت نکنند. در واقع دیدار حضوری دوســتان 
مجــازی نوجوان می تواند بســیاری از تله های 

فضای مجازی را آشکار کند.
وی معتقد اســت که دوســتی بدون شناخت 
نســبت به افراد در هر سنی اشتباه است و این 
اشتباه به کرات در فضای مجازی دیده می شود؛ 
چراکه بعضا افراد در فضای مجازی واقعیت ها را 
نشــان نمی دهند و برای حفظ مخاطبان خود از 

هر فریبی استفاده می کنند.
طلوعی برقــراری ارتباط برای دوســت یابی و 
پیوســتن به گروه های دوستی در نوجوانی را به 
خودی خود مساله ای نگران کننده برای والدین 
دانست و افزود: وقتی این دوست یابی نوجوانان 
به صورت مجازی، بدون شناخت و بدون ارتباط 
حضوری و مستقیم با افراد باشد نگرانی والدین 
نیز بیشتر می شود. از این رو والدین باید مراقب 
تغییر حالات نوجوان نســبت به چند ماه و چند 
هفته و چند روز قبل خود باشــند و برای علت 
یابی این تغییرات تمام اتفاقات اطراف نوجوان 

به ویژه رفتار دوستان او را بررسی کنند .
به گفته این روانشــناس، دوست یابی در دوران 
نوجوانــی به نوعی یــک »هل دهنده درونی« 
محسوب شده و دوســت یابی مجازی به علت 
سهولت در برقراری ارتباط با دیگران و مجازی 
شــدن زندگی امروزی نوعی راحتی خاصی را 

برای تمام افراد از جمله نوجوانان رقم زده است.
وی در عین حال افزایش دایره لغات نوجوانان، 
ســرعت بالای انتقال مطالب و دریافت مطالب 
آموزشــی مفید را از جمله مزایای دوستی های 
مجازی دانســت و درباره معایب این دوستی ها 
تصریح کرد: ضعف در دوســت یابی به صورت 
حضوری و مستقیم، ضعف در ارتباط اجتماعی، 
کاهش اعتماد به نفس و عدم انتقال زبان بدن 
در گفت وگــوی مجازی از جملــه معایب این 

دوستی های مجازی برای نوجوانان است.
طلوعی در پایان سخنان خود خطاب به والدین 
توصیــه کرد: والدیــن باید قوانیــن و مقررات 
نانوشته دنیای مجازی، حریم خصوصی و موانع 
برقــراری ارتباط درســت در فضای مجازی را 
بــرای فرزند خود توضیح دهند و  نوجوان را در 
جریان شرایط استفاده درست و نادرست فضای 
مجازی قرار دهند. والدین باید نوجوان را نسبت 
به اینکه چطور در دنیای مجازی مراقب حقوق 

اصلی خود باشــد آگاه کنند تــا نوجوان بداند 
هنگامی که خطری  احســاس کــرد چگونه با 
آن مقابلــه کند. نوجوان باید متوجه شــود که 
اگر قوانین نانوشته اســتفاده از فضای مجازی 
را رعایت نکند ضررهای آن را در روابط انسانی 
خود خواهد دید با این حال لازم اســت والدین 
صفحــات مجازی نوجوان را در فضای مجازی 
دنبال کنند و گاهی از این طریق با او در ارتباط 

باشند.

رییس هیات مدیره بنیــاد بیماران نادر ایران با 
بیان اینکه »در کشــور، 355 گونه بیماری نادر 
وجود دارد که »اس ام ای« یکی از این گونه ها 
است« گفت: بر اساس آمار و اطلاعات سازمان 
جهانی بهداشــت، نزدیک به ۶ تا 8 هزار گونه 

بیماری نادر در جهان وجود دارد.
ایرنا نوشــت: یاســر داوودیان با تاکید بر اینکه 
به دلیل عدم اطلاع رســانی درست و دقیق در 
کشور، بســیاری از افراد تعریف درستی از این 
بیماری ها  کرد:  ندارند، خاطرنشــان  بیماری ها 
به دو دســته بیماری های واگیر و بیماری های 
غیرواگیر تعریف می شــوند کــه در این میان، 
بیماری های غیرواگیر نادر هســتند و اگر تعداد 

آن ها زیاد شود شایع می شوند.
وی ادامه داد: بر اساس آمار و اطلاعات سازمان 
بهداشــت جهانی، از هر 10 هزار نفر، دو تا پنج 
نفر درگیر بیماری نادر می شوند و نزدیک به ۶ 
تا 8 هزار گونه بیماری نادر در جهان وجود دارد 

که در ایران 355 گونه بیماری نادر وجود دارد، 
اما برداشت ما این اســت که به دلیل ژنتیکی 
بودن بیماری های نادر تا 500 گونه افزایش پیدا 
می کند و »اس ام ای« یکی از این گونه ها است.
رییس هیــات مدیره بنیاد بیمــاران نادر ایران 
با بیان اینکه »این گونــه بیماری ها تیپ های 
مختلفی دارند« تصریح کرد: در ایران، بیماری 
یا نادر است یا شایع، اما چون تعاریف و عناوین 
مختلفــی در کشــور وجــود دارد بودجه های 
مختلفی بــرای همین موضوعــات اختصاص 
می یابد که متاســفانه جایی که باید هزینه شود 
بکار نمی رود و در جاهای دیگر هزینه می شود.

داوودیــان با تاکید بر اینکه بیش از 1۴ ســال 
اســت که بنیاد بیماران نــادر جمله »بیمار نادر 
تنها نیســت« را ســرلوحه قــرار داده و تکرار 
می کند، خاطرنشــان کرد: اینکه امروز شاهدیم 
اجتماعی صــورت می گیــرد و تحصنی اتفاق 
می افتد بــه دلیل عدم اطلاع رســانی و آگاهی 

درست  است.

وی یادآور شــد: به دلیل همین اشکال و ایراد، 
ســند ملی بیماری های نادر که یک نقشــه راه 
و برنامــه راهبردی اســت را با هــدف بهبود 
وضعیت و پیشــگیری از شــیوع بیماری های 
نادر و همچنین اطلاع رسانی به جامعه هدف و 
ضرورت انجام آزمایش غربالگری برای کسانی 
که امروز قصد ازدواج دارند تدوین و ابلاغ شــد 
اما متاســفانه هنوز اجرای نشــده تا دستگاه ها 
مکلف شــوند در خصوص بیماران نادر اقدامات 
لازم را انجــام دهند. به عنوان مثال ســازمان 
تامین اجتماعی مکلف شود که همه 355 گونه 

بیماران نادر را تحت پوشش قرار دهد.
رییس هیات مدیره بنیــاد بیماران نادر ایران با 
ابراز نگرانی از حذف غربالگری در طرح جوانی 
جمعیت و اینکه نبود غربالگری باعث می شــود 
تعــداد بیماران نــادر در کشــور افزایش یابد، 
خاطرنشــان کرد: به دلیل اینکه دســتگاه های 
مرتبط در مورد بیماران نادر هنوز به یک اجماع 
نرســیده اند آمار دقیقی از تعداد این بیماران در 

دسترس نیست. اما بر اساس پیش بینی و آمار 
ســازمان جهانی بهداشــت، حدود سه میلیون 

بیمار نادر در ایران وجود دارد.
وی درباره تامین داروی بیماران نادر هم توضیح 
داد: داروهای بیماری هــای نادر، ارفان دراگ 
اســت و در سازمان ملل متحد، سازمان جهانی 
بهداشــت و هم اتحادیه اروپا مسایل و دغدغه 
های دارویی آن حل شده است. در کشور ما هم 
با تدبیر و ورود اشــخاص و نخبگان ملی کشور 
دغدغه تامین دارو حل شدنی است ضمن اینکه 
ضروری است و وزارت بهداشت و دانشگاه های 
علوم پزشکی کشــور با هم به تفاهم برسند تا 
اداره ای به نام بیماران نادر تشکیل شود تا این 
موضوعات جمع شوند.رییس هیات مدیره بنیاد 
بیمــاران نادر ایران با یــادآوری اینکه بیماری 
های نادر درمان قطعی ندارند، اظهار داشــت: 
برخی از این بیماری ها حتی نیاز به دارو ندارند 
همانند اوتیســم که  پیش فعالی یا کم فعالی و 
نیاز به گفتاردرمانی دارند. اما نکته حائز اهمیت 

اینکه در مورد داروی بیماران اس ام ای که به 
شدت گران اســت و تولید آن منحصر به چند 
کشــور است؛ پس ضروری اســت ارز و بودجه 
مخصوصی برای آن در نظر گرفته شود. باتوجه 
به اینکه بنیاد بیماری هــای نادر عضو مجامع 
جهانی است، می تواند در تحقق یافتن و تسریع 
در رایزنی های مربوط به داروهای نادر در کنار 
دولت و وزارت بهداشــت باشد تا اقدامات لازم 

در این خصوص صورت پذیرد.
داوودیــان با تاکیــد بر اینکه متاســفانه بانک 
اطلاعات جامعی از بیماران نادر در دســترس 
نیســت، تشــریح کرد: اگر این اتفاق بیافتد به 
صورت جامع می توانیم تعداد آمار دقیق افرادی 
که درگیر بیماری نادر هســتند دسترســی پیدا 
کرده و آنان را شناســایی کنیــم. ضمن اینکه 
هدف ما هم شناســایی، جلوگیری از شــیوع 
این بیماری هــا، اطلاع رســانی، هدف گذاری، 
هدفمندی و اشــراف جامعه بــه این بیماری و 

علائم آن است.

سایت های همسریابی؛ امکانی برای ازدواج های موقت
یک جامعه شــناس گفت: مراجعه جوانان به 
سایت های همســریابی برای پاسخ دادن به 
نیاز جنسی شان از طریق ازدواج موقت است 

نه انتخاب یک فرد به عنوان همسر.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از 
عصــر ایران، ایجاد قانونی بــرای راه افتادن 
مراکز رســمی همســریابی خبــری بود که 
برای اولین بار امیرحسین بانکی پور، نماینده 
مجلس یازدهــم از آن صحبت کرد. خبری 
که باعث شکل گیری بحث هایی زیادی حول 
محور ازدواج شــد و این ســوال را در ذهن 
مخاطب ایجاد کرد که آیا مشکل جوانان در 
پیــدا کردن و انتخاب فرد مورد نظر به عنوان 
شــریک زندگی است یا مسائلی نظیر مسائل 

اقتصادی؟
در این راستا عالیه شکربیگی، جامعه شناس با 
اشاره به طرح های مجلس در رابطه با ایجاد 

مراکز همسر یابی پرداخته است. 
مشروح گفت وگو را در ذیل بخوانید:

وی با بیان اینکــه »وقتی تغییر و تحولی به 
لحاظ فرهنگی و اجتماعی در ســاختارهای 
ارزشــی اجتماعــی بــه وجــود می آیــد، 
کارکردهایی برای انســان ها ایجاد می شود« 
اظهار کرد: یکی از این کارکردها سایت های 

همسریابی اســت. ما الان با یک کمپین به 
نام فضای مجازی رو به رو هستیم. طبعا قرار 
گرفتن خانواده در چنین شبکه های اجتماعی 
باعث تحولات ارزشــی و نگرشــی در افراد 
جامعه می شــود. به طور خــاص و ویژه اگر 
بخواهیم بر روی ســایت های همســریابی 
متمرکز شــویم، کارکرد این ســایت ها این 
اســت کســانی که امکان پیدا کردن همسر 
مناســب ندارند می توانند با ثبت نام کردن در 
چنین سایت هایی شرایطی را برای پیدا کردن 

همسر مناسب خود فراهم کنند.
شــکربیگی تشریح کرد: ســوالی که مطرح 
می شود این اســت که آیا ورود چنین سایت 
هایی در امر ازدواج نیاز است؟ به دلیل اینکه 
جامعه در یک شــبکه اجتماعــی قرار گرفته 
قطعــا وجود چنین ســایت هایی دارای یک 
کارکردهایی می باشــند. به اعتقاد بنده اولین 
راهی که یک فرد می تواند برای پیدا کردن 
همســر آینده اش طی کند قطعا سایت های 

همسریابی نیست.
بــه گفته ایــن جامعه شــناس، کمــا اینکه 
ســایت های همســریابی طبق گزارش هایی 
که شــده اســت با هزینه های بسیار زیادی 
راه انــدازی شــده اند، امــا در عمــل خیلی 

نتوانســته اند موفــق عمل کننــد. البته این 
سایت ها بیشــتر برای آقایان متاهلی که به 
دنبال ازدواج موقت هســتند کارکرد بســیار 
خوبی داشــته اســت، اما بنده معتقد هستم 
انســان اگر می خواهد همسر آینده خودش را 
انتخاب کند، سایت های همسریابی نمی توانند 
آن اطلاعــات لازم را به این شــخص دهد 

مگر اینکه حضور این سایت های همسریابی 
زمینه ســاز دیدارها و ملاقات هایی در دنیای 
واقعی شــود؛ یعنی جلســات فقط در فضای 

مجازی خلاصه نشود.
 آیا در حال حاضر دغدغه جوانان ما پیدا 

کردن و انتخاب همسر است؟
وی بــا بیان اینکه »آن چیــزی که الان در 
جامعه وجود دارد کاهش امر ازدواج اســت« 
تصریح کــرد: جوانان ما در حــال حاضر به 
دنبال ازدواج نبوده و شــوق و گرایشی برای 
چنین امری ندارند. یکــی از دلایل این امر 
مشکلات اقتصادی و عدم داشتن شغل است.
این استاد دانشگاه افزود: بنابراین اگر جوانان 
به این سایت ها  مراجعه کنند برای امر ازدواج 
موقت این مراجعه صورت می گیرد نه ازدواج 
دائم. اگر یک جوان امکانات و توانمندی لازم 
برای ازدواج را داشــته باشد قطعا این کار را 
انجام می دهد. البته از سویی دیگر توانمندی 
اقتصــادی هم وجود دارد، امــا کلا در میان 
جوانان گرایــش لازم برای انجام امر ازدواج 

از بین رفته است. 
وی ادامــه داد: یعنــی از طرفی هم نگرش 
جوانان نسبت به امر ازدواج از بین رفته و هم 
این که به هر حال مشــکلات اقتصادی مانع 

انجام این امر شــده اســت. متاسفانه امروزه 
جوانانی که از حمایت مالی خانواده برخوردار 
هستند، می توانند ازدواج کنند، اما جوانانی که 
دارای حمایــت مالی خانواده نیســتند در امر 
ازدواج تاخیر و یا به طور کلی از انجام این امر 
صرف نظر می کنند. در همین حین گرایش 
این جوانان به ســمت »ازدواج سفید« بسیار 
بیشتر می شــود. بنابراین اگر جوانان به این 
سایت ها هم مراجعه کنند دلیلش پاسخ دادن 
به نیاز جنسی شان از طریق امر ازدواج موقت 
است نه انتخاب یک فرد به عنوان همسر. به 
صورت کلی مشکل جوانان ما انتخاب همسر 
نیست، بلکه مسائل اقتصادی، فقر و....عامل 

از بین رفتن گرایش به ازدواج است.
وی در پاســخ به این پرسش که شما آماری 
از ازدواج ها که از طریق این ســایت ها انجام 
شده است دارید؟ اصلا چنین ازدواج هایی از 
دوام کافی برخوردار هســتند؟ گفت: با توجه 
به تحقیقاتی که بنده داشتم تنها نیمی از این 
ارتباط ها به ازدواج ختم می شــود، اما این که 
الان در چه مرحله ای از زندگی مشترک شان 
هســتند را بنده اطلاع ندارم. در امر پژوهش 
بعید می دانم تحقیقــی مبنی بر تداوم چنین 

ازدواج هایی صورت گرفته باشد. 

سایت های همسریابی 

طبق گزارش هایی که شده 

است با هزینه های بسیار 

زیادی راه اندازی شده اند، 

اما در عمل خیلی نتوانسته اند 

موفق عمل کنند. البته این 

سایت ها بیشتر برای آقایان 

متاهلی که به دنبال ازدواج 

موقت هستند کارکرد بسیار 

خوبی داشته است
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جمع آوری نسخ خطی و کتاب های نادر استان ها
معاون اداره کل کتاب های خطی و نادر ســازمان 
اسناد و کتابخانه ملی از جمع آوری منابع خطی، 
ســنگی و نادر مراکز اســتانی ســازمان اسناد و 
کتابخانــه ملی ایران به منظــور حفاظت و ورود 

اطلاعات اولیه در سامانه این سازمان خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران، زهرا مدرسی 
گفت: منابع خطی، سنگی و نادر بسیاری در مراکز 

اســتانی سازمان اســناد و کتابخانه ملی ایران وجود دارد که نخست نیازمند آسیب شناسی و 
مرمت و در مرحله بعد شناسایی و ورود اطلاعات اولیه آنها در سامانه سازمان است تا ضمن 
حفظ این ذخایر فرهنگی، پژوهشــگران علاقه مند حوزه نسخ خطی بتوانند از اطلاعات آنها 

بهره ببرند.
وی افزود: از این رو مراکز اســتانی موظف شدند تا پس از آمارگیری و ثبت اولیه نسخ خطی 
و کتاب های نادر خود را برای انجام امور یاد شــده در اختیار ســازمان اسناد و کتابخانه ملی 

ایران قراردهند.
معاون اداره کل کتاب های خطی و نادر کتابخانه ملی یادآور شــد: منابع یاد شــده در مراکز 

استانی شیراز، تبریز، کرمان، همدان، قزوین وسیستان وبلوچستان نگهداری می شوند.
ســازمان اســناد و کتابخانه ملی ایران با توجه به اهمیت و جایگاه آن می تواند مجموعه ای 
غنی از منابع نســخ خطی و نادر به صورت اهدا یا امانی  بــه منظور حفظ فرهنگ ایرانی و 

اسلامی داشته باشد.

آغاز بررسی درخواست های مجوز 
کنسرت های موسیقی 

بررسی درخواست های مجوز اجراهای صحنه ای 
پس از دوره تعطیلی اجراهای صحنه ای به دلیل 

شیوع ویروس کرونا در دفتر موسیقی آغاز شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
ایسنا، تاکنون 10 درخواست برای دریافت مجوز 
اجراهای موسیقی پاپ، دستگاهی و کلاسیک به 

دفتر موسیقی رسیده و در حال بررسی است.
هفته گذشــته نشســت مدیــران و نمایندگان 

موسسات موسیقی و سالن ها با حضور سرپرست معاونت امور هنری و سرپرست دفتر موسیقی 
برای از سرگیری اجراهای موسیقی برگزار شد.

آکادمی اسکار»قهرمان«را پذیرفت
آکادمی علوم و هنرهای ســینمایی اسکار، فهرست فیلم های واجد شرایط در شاخه های فیلم 

بین المللی، انیمشن بلند و مستند بلند را منتشر کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، آکادمی اسکار پس از بررسی فیلم های 
ارسالی از سوی کشــورهای مختلف، فهرست رسمی فیلم های واجد شرایط رقابت در شاخه 
بهترین فیلم بین المللی ســال را برای اسکار ۲0۲۲ منتشــر کرد و همانند سال گذشته  93 

کشور به فهرست نهایی راه یافتند. 
سینمای ایران نیز با فیلم »قهرمان« ساخته اصغر فرهادی در این رقابت حضور خواهد داشت. 
فهرست 15 نامزد اولیه شــاخه بهترین فیلم بین المللی نود و چهارمین دوره جوایز سینمایی 

اسکار روز ۲1 دسامبر )30 آذر( اعلام می شود. 
در شــاخه بهترین مســتند بلند نیز 138 اثر، واجد شرایط رقابت شــناخته  شده اند که نسبت 
به ســال گذشته 100 فیلم کمتر اســت، که رکورد شگفت انگیز ۲38 مستند در رقابت اسکار 

۲0۲1ثبت شد.
فهرست نامزدهای اولیه این شاخه نیز ۲1 دسامبر )30 آذر( اعلام می شود. 

همچنین در شــاخه بهترین انیمیشــن اســکار ۲0۲۲ در مجموع ۲۶ فیلم به رقابت خواهند 
پرداخت.

بنیاد سینمایی فارابی چند ماه قبل »قهرمان« را به عنوان نماینده ایران به اسکار معرفی کرده 
بود که سرانجام تایید نهایی شد.

کشفی تازه در پارسه تخت جمشید
باستان شناســان آجرهــای لعاب دار برجســته با 
نقوش گاو نر و ماراژدهای »موشخوشــو« نماد 
ایزد مَردوک از بین النهرین باســتان را در شــهر 

تاریخی پارسه تخت جمشید کشف کردند.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امــروز« و به نقل 
از روابط عمومــی پژوهشــگاه میراث فرهنگی و 
گردشــگری، کاوش های باستان شناسی مشترک 
هیــأت ایرانی-ایتالیایــی در محوطه باســتانی 

»تُل آجری« در شــهر پارسه تخت جمشید به سرپرستی مشترک علیرضا عسکری چاوردی از 
دانشگاه شیراز و پروفسور پی یر فرانچسکو کالیری از دانشگاه بولونیا به انجام رسید.  

علیرضا عســکری چاوردی سرپرســت ایرانی این هیأت باستان شناسی  محوطه تل آجری را 
همان محوطه ای خواند که ویرانه های دروازه پارسه در آن کشف شده است و گفت: این بنای 
بزرگ و باشــکوه در منطقه باغ فیروزی در 3.5 کیلومتری شمال غربی تختگاه تخت جمشید 

قرار دارد.
او مهمترین نتایج باستان شناســی این فصل از کاوش های باستان شناســی در این محوطه 
را شناســایی فونداسیون دو برج بزرگ ضلع جنوب شــرقی و جنوب غربی این دروازه تاریخی 
اعلام کرد و افزود: در این فصل نمای بخش غربی بنای دروازه به طول ۴0 متر نمایان شد.

این باستان شــناس ادامه داد: در روند کاوش های این فصل، پلان )نقشه( این بنای تاریخی 
بیش از پیش به صورت نســخه ای مشــابه از دروازه ایشــتار بابل ظاهر می شود که در آن 

ویژگی های جدید و بدیعی مانند هسته  خشت و گِلی دیوارهای آجرپخته  نمایان شده است.
سرپرست ایران هیأت باستان شناسی تل آجری اظهار کرد: در کاوش های این فصل، تکه های 
کتیبه های میخی به زبان های بابلی و ایلامی به همراه آجرهای لعاب دار برجســته متعلق به 
تابلوهایی با نقوش گاو نر و ماراژدهای موشخوشــو نماد ایزد مَردوک از بین النهرین باستان 

از این دروازه به دست آمد.
او همچنین گفــت: فعالیت های حفاظتی و مرمتی برای تهیه طرح جامع نقشــه حفاظت از 
سازه های معماری این بنای باشکوه در این فصل با مستندنگاری و مرمت سازه های مکشوفه 

به انجام رسید.
عســگردی چاوردی یادآور شــد: این کاوش ها مشــترک بین دانشــگاه بولونیا با همکاری 
موسســه ایزمئو ایتالیا، پایگاه میراث جهانی تخت جمشید، دانشگاه شیراز و با مدیریت و مجوز 

پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری انجام شد.
تُل آجری با نام دروازه کوروش، پیش از کاخ های تخت جمشــید در محوطه شــهر باستانی 
پارســه ساخته شده است، این محوطه قدیمی تر از تختگاه و یا مجموعه تخت جمشید است. 
باستان شناســان دریافته انــد که تل آجری، دروازه ای از دوران هخامنشــیان و احتمالا زمان 

کوروش بزرگ بوده که در ساخت آن از هنر و فرهنگ بابلی بهره گرفته شده است.  
کشــف آجرهای لعاب دار موشخوشو و گاو از جمله مهم ترین یافته های باستان شناسان از این 
محوطه اســت. موشخوشــو حیوانی افســانه ای و ترکیبی از مار و اژدها است که بیشتر نماد 

مردوک، خدای بابلیان معرفی شده است.

خبر

برگزاری دومین جشنواره کالاهای فرهنگی در خراسان شمالی 

 جدایی نادر از سیمین جزو ۱۰۱ فیلمنامه برتر قرن ۲۱ 

معــاون امــور فرهنگی و رســانه ای فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی خراسان شــمالی گفت: این 
اداره کل با همکاری اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی استان در خصوص 
برگزاری دومین جشــنواره کالا و محصولات 
فرهنگی استان همزمان با هفتمین جایزه ملی 

فیروزه همکاری می کنند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایرنا، رضا رضایی اظهار داشــت: شــناخت 
عمیق تر بوم فرهنگ و ظرفیت های موجود در 
آن، کاربردی کردن بوم فرهنگ برای انســان 
امروزی، رونق کسب و کارهای فرهنگی با اتکا 
بــه ظرفیت های بومی و کمک به شناســایی 
بازارهای پنهان در حیطه محصولات و خدمات 
فرهنگی بومی از اهداف برگزاری این جشنواره 

به شمار می رود.
وی با تاکید بر اینکه تمامی آثار شرکت کننده 
گان  در این جشــنواره باید با توجه به استفاده 
از بوم فرهنگ خراســان شــمالی بــا نگاهی 

امروزی باشد موضوعات این جشنواره را در سه 
بخش »نوشــت افزار«، »هدایای فرهنگی« و 

»عروسک« عنوان کرد.
وی در ادامــه در خصــوص موضوعــات این 
جشنواره با بیان اینکه بخش نوشت افزار شامل 
دفترچــه و دفتر، تقویم و سررســید، ابزارهای 
نوشتاری، وســائل کمک آموزشی، کتاب های 
مصور بر اســاس شعر و داســتان های بومی 
و کیف و جامدادی می شــود، گفت: ســوغات 
فرهنگی و شــیوه ارائه سوغات فرهنگی، تهیه 
و تنظیــم آلبوم های تصویــری ظرفیت های 
فرهنگی موجود در اســتان و ســاخت هدایای 
تبلیغاتی هم موضوعات بخش هدایای فرهنگی 

را شامل می شود.
معــاون امور فرهنگی و رســانه ای فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی خراسان شــمالی همچنین در 
بخش عروسک شامل طراحی و تولید عروسک 
های بومی معرفی کــرد و گفت: برای تمامی 
آثاری که در مســیر تولیــد از مصالح بازیافتی 

بهره برده باشند، امتیاز ویژه در نظر گرفته می 
شود.

رضایی با بیان اینکه هر شرکت کننده می تواند 
در بخش های مختلف بدون محدودیت تعداد 

اثر شــرکت کند، اظهارکرد: شرکت کنندگان 
مــی توانند محصولات یا خدمات را به صورت 

خلاقانه در بخش های موجود ارائه دهند.
وی افزود: بــرای تمامی برگزیدگان در بخش 

های مختلف جشــنواره، مجوز مشاغل خانگی 
مرتبــط با محصول و یا خدمات ارائه شــده از 
ســوی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 

خراسان شمالی صادر می شود.
رضایی با اشــاره به اینکه علاقه مندان برای 
شــرکت در این جشــنواره تا ۲5 دی ماه سال 
جاری فرصت آثار خود را ارسال کنند و داوری 
آثار در دوم بهمن ماه ســال جاری و برگزاری 
آیین پایانــی  و معرفی برگزیــدگان را هفتم 

بهمن ماه است.
معــاون امــور فرهنگی و رســانه ای فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی خراســان شــمالی، جوایز 
برگزیــدگان اول هر بخش را بیســت و پنج 
میلیون ریــال، برگزیــدگان دوم هر بخش را 
بیســت میلیون ریال و برگزیدگان ســوم هر 
بخــش را پانزده میلیون ریال ذکر کرد و گفت: 

در هر بخش از دو اثر هم تقدیر می شود.
جایزه فیروزه با هدف حمایت و گفتمان سازی 

مصرف و تولید فرهنگی برگزار می شود.

انجمــن نویســندگان آمریکا اســامی 101 
فیلمنامه برتر قرن بیست و یکم را منتشر کرد 
و در ایــن میان »جدایی نادر از ســیمین« را 
نیز به عنوان یکــی از این فیلمنامه های برتر 
برگزید.به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و 
به نقل از ددلاین، فیلمنامــه »جدایی نادر از 
سیمین« به عنوان یکی از 101 فیلمنامه برتر 

قرن بیست و یکم انتخاب شد.
انجمــن نویســندگان آمریکا اســامی 101 
فیلمنامه برتر ۲۲ ســال پیش را انتخاب کرد 
و فیلمنامه فیلم »برو بیرون« نوشــته جوردن 
پیل را که برنده اسکار هم شده بود به عنوان 

برترین آنها انتخاب کرد.

در این فهرســت فیلمنامه »جدایــی نادر از 
ســیمین« نوشــته اصغر فرهادی در رده ۶۶ 

جای گرفته است.
»درخشش ابدی یک ذهن بی نقص«، »شبکه 
اجتماعی«، »انــگل«، »جایی برای پیرمردان 
نیســت« و »مهتاب« ۶ فیلمنامــه رده ۲ تا 
۶ این فهرست را تشــکیل داده اند. همه این 
فیلمنامه ها موفق به کســب جایــزه بهترین 
فیلمنامه اسکار شــده اند. اما 3 فیلمنامه از ۴ 
فیلمنامه بعدی فهرست انجمن شامل »خون 
بــه پا خواهــد شــد« در رده ۷، »لعنتی های 
بی شــرف« در رده 8 و »مومنتو« در رده 10 
موفق به کســب اسکار نشــده اند. در رده 9 

فیلمنامه »تقریبا مشهور« نوشته کامرون کرو 
جای دارد که موفق به کســب جایزه اســکار 

فیلمنامه اقتباسی شده بود.
در این فهرست کریستوفر نولان بیشترین آمار 
را به خود اختصاص داده و ۴ فیلمنامه وی در 
آن جای گرفته اند که شامل »مومنتو« از سال 
۲000، »شــوالیه تاریکی« از سال ۲008 در 
رده ۲۶، »تلقین« یا »سرآغاز« از سال ۲010 
در رده 3۷ و »پرســتیژ« از سال ۲00۶ در رده 
8۲ جای گرفته اند. وی »شــوالیه تاریکی« و 
»پرســتیژ« را با همکاری بــرادرش جاناتان 

نولان نوشته است.
کوئنتین تارانتینو 3 فیلم در فهرســت دارد که 

شــامل »لعنتی های بی شرف« از سال ۲009، 
»روزی روزگاری در هالیوود« از ســال ۲019 

و »جانگوی رها شده« از سال ۲01۲ است.
برادران کوئن نیز با »جایــی برای پیرمردان 
نیســت« از سال ۲00۷، »مرد جدی« از سال 
۲009 و »درون لوین دیویس« از سال ۲013، 
3 فیلمنامه برتــر را به خود اختصاص داده اند. 
آلفونسو کوارون نیز 3 فیلمنامه در این فهرست 
دارد که شــامل »بچه های مردان« از ســال 
۲00۶ در مکان 18، »روما« از سال ۲018 در 
مکان ۶۲ و »و مادرت را هم« از سال ۲001 

در مکان 8۶ است.
پل توماس اندرســون نیز 3 فیلم »خون به پا 

خواهد شــد«، »مرشد« و »رشته خیال« را در 
این فهرســت دارد اما بــرای هیچیک از آنها 
موفــق به نامزدی اســکار در بخش فیلمنامه 

نشده است.
اســباب  »داســتان  »زودیاک«،  »املــی«، 
بــازی 3«، »گلادیاتــور«، »چاقوها بیرون«، 
»بردمــن«، »زندگــی دیگــران«، »کمبود 
بزرگ«، »پسر بچگی«، »سخنرانی پادشاه«، 
»پیش از غروب«، »11 یار اوشــن« و »لالا 
لنــد« از دیگــر فیلمنامه هــای منتخب قرن 

هستند.
رده 101 را نیز »دفترچه امیدبخش« نوشــته 

دیوید اوراسل به خود اختصاص داده است.

نگاهی به واکنش های احساسی افراد در صفحات مجازی؛

بخاطر یک مشت لایک!
این روزها اخبار زودتر از 
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هرجایــی  در  آنکــه 
از  سر  شــود،  منتشر 
در  مجازی  صفحات 
می آورد. از سوتی یک 
شخص در شبکه ملی و 
بــد و بیــراه گفتــن به 
مشهدی ها گرفته تا خبر 
بالا و پائین شدن قیمت 

ارز. 
بــه گــزارش روزنامــه 
»صبــح امــروز« یکــی از پرکاربردترین 
پلتفرم ها در این زمینه اینســتاگرام اســت. 
پلتفرمی جذاب کــه در ایران بیش از دیگر 
نقاط دنیا هوادار دارد. هر کدام از ما بخشی 
از آن را سهم خود دانسته و با تولید محتوای 
گوناگــون از متن و عکــس در صدد جلب 
توجه بیش و بیشتر هســتیم. اما این جلب 
توجــه تا آنجا که تجاوز بــه حریم دیگران 
محسوب نشــود، مشــکلی ایجاد نمی کند 
و مشــکل دقیقا آن جایی آغاز می شود که 
بی اجازه ســرک در زندگی دیگران کشیده 
و محتــوای آنها را محتــوای خود می دانیم 
و با انتشــار بدون مجوز هر مطلبی بیش و 
بیش تر بر این ناامنی دامن می زنیم .فارغ از 
اینکه این فضا به هرکدام از ما یک صفحه 
اختصاص داده که در جایگاه خود بسیار حائز 
اهمیت است و می توان از آن به نحو صحیح 

استفاده کرد. 
مخرب از نوع آزاد

هرچنــد این فضا تریبونی شــده که منفعل 
بودن را کم کرده و به واسطه آن خیلی زود 
می توان هر مســئولی را به چالش کشید و 

به پاســخ و بعضا عذرخواهی واردار کرد، اما 
موضوع این اســت که به همــان اندازه که 
می تواند مثبت عمــل کند، می تواند مخرب 
هم باشد. واژه مخرب در اینجا نه به عنوان 
یک فضای سیاه بلکه به عنوان یک فضای 
آزاد اســت! فضایی کــه در آن هرچیزی را 
بازنشر داده و هر مطلبی را منتشر می کنیم. 
فــارغ از اینکه انتشــار یک مطلب ســاده 
می تواند زندگی را نابــود، فردی را بی آبرو، 
یا انســانی را به هرکاری وادارد.به عبارتی 
بازنشــر کردن در بعضی مواقع خوب، اما در 
برخی مواقع ناشایســت است. در این میان 
فرهنگ اســتفاده از هر ابزاری پیش نیاز هر 
مســئله ای است و تزریق اطلاعات نادرست 
به جامعه و انتشــار مطالبی کــه غالبا هیچ 
سندی بر صحت آن ها وجود ندارد، براوردی 

جز صدمات لاینفک به بطن جامعه ندارد.
گرداندن صفحات مجازی پرمخاطب، 

سواد رسانه می خواهد!
حال که تا اینجا نوشتیم بد نیست به فیلمی 
که روز گذشــته در اینســتاگرام دســت به 
دســت میچرخید، اشاره کنیم. همان فیلمی 
کــه معلمی را نشــان می داد کــه با دانش 
آمــوزان درگیر فیزیکی شــده بــود. اما نه 
مشــخص بود فیلم مختص به چه کلاسی 
اســت و نه نامی از مدرســه آمده بود. نکته 
دیگر هم مختلط بودن کلاس درس بود که 
نمی دانستیم موسسه غیرانتفاعی دانشگاهی 
موسسات خصوصی  آموزش  یا کلاس های 
اســت یا یک کلاس درس معمولی در حال 

حاضر!
این فیلم دســت به دست در فضای مجازی 
چرخیده و هر کس هم به سهم خود تحلیل 

و نقدی بر آن داشــت. امــا موضوع زمانی 
مخرب قلمداد می شــود کــه افرادی که به 
اصطلاح فالووردار هســتند و مــورد توجه 
عده ای خــاص و به زبــان عامی مخاطب 
خاص خود را دارند، همیــن ویدئو را بدون 
هیچ تلاشــی در راســتای افشای صحت و 

سقم آن، بازنشر می کنند. 
هرچند نقــد کردن هر شــخص و ابزاری، 
بی تردید در راســتای رشد دادن است. اما با 
اینکار افرادی که هرکدام باید الگویی برای 
نسل جوان و بی تجربه امروز باشند، رفرنسی 
می شــوند برای ازادی عمل هر چه بیشــتر 

جوانترها در این فضای باز بی استناد. 
ماجرای یک ویدئو

حال برای روشن تر شدن موضوع به صورت 
مصداقی به همین ویدئو بازنشــر داده شده 
اخیر در صفحه یکی از چهره های سرشناس 
می پردازیم که با لحنی ظاهرا آموزشی نوشته 
بود: »این صحنه از یک کلاس خفت بار از 
روســتاهای اطراف بروجرد است که کلاس 
درس مختلط اســت و دانش آموزان با معلم 
خود رفتار زشت و دور از شان دارند. تبریک 
به وزیر آمــوزش و پرورش و نمایندگان بی 
لیاقت مجلس که باعث این خفت و خواری 

معلم ها هستند.«
اما پس از ســاعاتی ویدئــو مذکور پس از 
انتشار به درخواست خانواده معلم از صفحه 
پاک شــد و در کپشن پســت جدید آمد که 
ویدوئو در فضای مجازی منتشر شده بوده و 

مربوط به دو سال قبل است! 
در آن پست اســکرین چت ها انتشار یافت. 
مکالماتی بــا این مضمون کــه :»حاج آقا 
ایــن معلم برادر منه، خواهش می کنم پدر و 

مادرم رو ســکته ندین و بیشتر از این ما...« 
و همچنین :»توی محل انگشــت نما شده 
و همــه به دروغ بهش انگ دســت فروش 
زدند«. در کپشــن نیز آمده بود: »فرق بین 
ما کــه معلمــان چنین سرنوشــتی دارد با 
کشــورهایی که معلم را مثل پادشاه حرمت 
می نهند باید هم از زمین تا آسمان باشد.« 

و اما نقدی بر این بازنشر!
امروز دوســت گراممان کلیپــی در صفحه 
شخصی خودشــان منتشر کردند. صفحه ای 
با بیش از دویســت هزار دنبال کننده! فیلم 
منتشــر شــده تصویری از درگیــری چند 
دانش آموز بــا یک فرد در جایی شــبیه به 
کلاس درس بود. اما تصاویر بدون پوشانده 
شــدن صورت هیچ کدام از افــراد در حال 
پخش شدن بود. تصویر مردی که در میان 

خنده های تعدادی نوجوان کتک می خورد!
اما در پایین تصویر )بخوانید کپشــن پست( 
نگارنده قصد دادن پیامی اخلاقی و هشــدار 
در رابطــه با جایــگاه معلم را داشــت. چه 

تناقض عجیبی!...
اکنــون می خواهیم چند کلام بــه ادبیات 
همیــن افراد در فضای مجازی با آنها حرف 
بزنیم. با شــمایی که این پســت را منتشر 
کردید نه به عنوان یک روحانی، نه به عنوان 
یک کنشــگر اجتماعی، بلکه به عنوان یک 

فعال فضای مجازی!
اول: آیا نگارنده برای انتشار تصویر فرد مورد 
ضرب و شــتم از وی اجازه گرفته بودید. یا 
تنها به اســتناد اینکه این فیلم قبلا منتشر 
شــده بود به خود اجازه دادید آن را منتشــر 

کنید؟
دوم: آیا بازنشــر فیلمی که خود شما در نقد 

آن به از بین رفتن حرمت معلم در آن اشاره 
کرده بودید در بی حرمتی بیشتر آن شخص 

موثر نبود؟
سوم: بدون شک انتشار یک فیلم برای نقد 
یک موضوع بــدون منبع موثق و اطلاعات 
کامل حتی از ســال و مــکان حادثه چیزی 
جز انجام مجدد بی حرمتی به همان ساحت 

معلمان عزیز نیست!
چهارم: نوشتن متنی هیجانی و ایجاد شائبه 
در شغل همان شخص که به گفته برادرش 
همسایگان آن را دست فروش فرض کردند، 

مجاز شرعی است؟
پنجم: بعد از ابراز ناراحتی خانواده آن فرد به 
واسطه پیام برادرش، گذاشتن اسکرین شات 
از مکالمه و مجدد پست کردن آن )امیدوارم 
برای گرفتن اســکرین شات از پیام هایشان 

اجازه گرفته باشید( درست است؟
و در نهایــت اینکه مولانــا می گوید: »جان 
شهوانی ست از بی حکمتی/ یاوه کرده نطق 
طوطی وار را/ گشت بیمار و زبان تو گرفت/ 

روی سوی قبله کن بیمار را«
مُبلَغ محتوای مطلوب باشیم 

اینستاگرام وحشت دارد، اگر که سواد استفاده 
وجود نداشته باشد! اینکه چرا هر مدیایی در 
هر جای دنیا به درســتی عمــل می کند اما 
به ایران که می رســد مخرب تشخیص داده 
می شود از ماهیت آن نیست بلکه از ماهیت 
استفاده کنندگان و فرهنگ و سواد اجتماعی 
سرچشــمه می گیرد. امیدواریم از این پس 
نگاهی واقع بینانه و بدون و اکنش های غالبا 
احساسی و به جهت جذب فالوور به این فضا 
داشته باشیم و مُبَلغ محتوای مطلوب باشیم 

و نه جو موجود!
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راهکارهای اجرایی برای قناعت
 در شهرداری 

 امیر قصاب زاده کرمانی
فوق لیسانس مدیریت دولتی، مدیر اجرایی قطاع شهرداری 

منطقه ثامن
صرفــه جویــی بــه معنــای درســت مصــرف کــردن، به 
جــا مصــرف کــردن، ضایــع نکــردن مــال و مصــرف 
ــم  ــام معظ ــت . مق ــردن اس ــش ک ــد وثمربخ را کارآم
ــن راه هــای جلوگیــری از اســراف  رهبــری از مؤثرتری
ــت .  ــی اس ــه جوی ــه روی و صرف ــدال ، میان ، راه اعت
از ایــن جهــت ، تعالیــم حیاتبخــش اســلام ، ایــن راه 
ــرای جلوگیــری و پیشــگیری از اســراف و نیــز راه  را ب

ــر  ــان آور اســراف توصیــه کــرده و ب ــاک و بیمــاری زی نجــات انســان هــا از معضــل خطرن
آن تاکیــد ورزیــده اســت . آری اعتــدال صفتــی اســت بســیار عالــی و پســندیده ، منطقــی و 
عقلــی کــه مــورد نظــر شــارع مقــدس اســلام مــی باشــد. از آن جــا کــه اعتــدال بــا سرشــت 
ــد ، روح  ــی و ریشــه ای دارد، خداون ــاط خلقت ــوی و ارتب ــد معن ــاک انســانی پیون و فطــرت پ
آدمــی و طبــع انســان هــا را نیــز بــه گونــه ای بســیار معتــدل و میــزان آفریــده کــه بــا اعتدال 
تناســب و ســازگاری دارد و اعتــدال را بــه عنــوان یــک اصــل عقلــی و فطــری در هــر امــری 

بهتــر مــی پذیــرد .
اگرچــه بــرای مــا انســان های غافــل تنهــا هنگامــی کــه بــه خشکســالی و محدودیــت قطعی 
برمی خوریــم، مســئله صرفــه جویــی جلــوه پیــدا مــی کنــد، امــا اســلام بــه عنــوان مکتبــی 
کــه بــرای ســعادت بشــر برنامــه دارد ، درهمــه حــال و همــه جــا اســراف را امــری ناپســند 
ــاده روی برحــذر مــی دارد . حــال اگــر مــی خواهیــم در  ذکــر مــی کنــد و مومنــان را از زی
عرصــه هــای گوناگــون بــه موفقیــت دســت بیابیــم ، بایــد فرهنگ اســلامی مصــرف صحیح 

را در جامعــه ترویــج کنیــم.
بــه نظــر مــی رســد مســائلی از قبیــل کــم آبــی و خشکســالی و غیــرآن ، یــک محصــول 
معنــوی ارزشــمند را بــرای مــا بــه ارمغــان آورده اســت و آن چیــزی نیســت جــز احیــای مجدد 

فرهنــگ مصــرف صحیــح بــه رغــم همــه نواقــص.
شــناخت جامعــه دینــی و ارزشــهای ســنتی و عناصــر فرهنگــی آن بــا توجــه بــه تاثیــری کــه 
ــد بــر ســایر جنبــه هــای زندگــی اجتماعــی جوامــع و افــراد داشــته باشــد همچنــان  میتوان
مــورد توجــه پژوهشــگران جامعــه شــناس از یــک ســو و نظریــه پــردازان توســعه از ســوی 

دیگــر میباشــد .
بــا توجــه بــه اینکــه رهبــر معظــم مــا امســال را ســال تولیــد ، پشــتیبانی و مانــع زدایــی هــا 
نــام گــذاری کــرده انــد بایــد بــر آن باشــیم بــا ایجــاد بســتر مناســب و شــناخت اســتعدادها 
و ظرفیــت هــا و موقعیــت زمانــی و مکانــی در جهــان کنونــی بــه رشــد و پویایــی اقتصــاد 
ســالم کمــک کنیــم و در ابتــدا کمبودهــا را شناســایی کــرده و جامعــه را در جهــت تحقــق 
عدالــت اقتصــادی اســلامی بــا نگاهــی بــه آمــوزه هــای قرآنــی پیــش ببریــم باشــد کــه ایــن 
پیشــروی بــر اســاس اصــول خدمــت رســانی بــه بشــر و دیگــر آفریــده هــای الهــی، فراهــم 
آوری بســتر مناســب بــرای رشــد انســان، حفــظ کرامــت، عــزت و شــرافت، یــا اصــل آرامــش 

و آســایش، امنیــت و ماننــد آن باشــد .
ــادی و  ــور اعتق ــن در ام ــت و بنابرای ــاده روی اس ــاوز و زی ــی تج ــه معن ــت ب ــراف در لغ اس

ــت.  ــور اس ــانی متص ــال انس ــال و اعم ــام افع ــن در تم همچنی
درکنــار بحــث اســراف کــه همــواره دراســلام مورد مذمــت قــرار گرفته اســت، مســئله قناعت 
خصلــت و ویژگــی ارزشــمندی بــرای یــک انســان مســلمان بــه شــمار مــی رود. در فرهنــگ 
اســلامی صفــت قناعــت از جملــه صفــات فاضلــه و اخــلاق حســنه اســت و از آن بــه عنــوان 
وســیله ای کــه ســعادت ابــدی آدمــی را بــه بــار مــی آورد یــاد شــده اســت . از ایــن رو رعایــت 

مــوارد زیــر در شــهرداری توســط کارکنــان ضــروری بــه نظــر مــی رســد :
روش های صرفه جویی در مصرف کاغذ 

کاهــش مصــرف کاغــذ موجــب صرفــه جویــی در هزینــه هــا شــده و بــه شــما کمــک مــی 
کنــد یــک مصــرف کننــده ســبز باشــید . اولیــن گام بــرای کاهــش مصــرف کاغــذ این اســت 
کــه تــا جایــی کــه ممکــن اســت پرینــت کمتــر بگیریــد . اکنــون کــه همــه افــراد چــه در 
داخــل شــهرداری مــی تواننــد بــا هــم از طریــق اینترنــت و شــبکه هــای داخلــی در ارتبــاط 
باشــند، مــی تواننــد بــا اســتفاده از نامــه الکترونیکــی ، فایــل هــای مشــترک و حتــی فکــس 

از هــدر رفــت کاغــذ جلوگیــری کننــد .
    هنگامــی کــه یــک نامــه الکترونیکــی دریافــت مــی کنیــد به جــای آنکــه آن را چــاپ کنید 
و بــه همکارتــان بدهیــد نامــه را بــرای او هــم ارســال کنیــد. بــه جــای اینکــه یــک صفحــه 
اینترنتــی را چــاپ کنیــد و بــه دیگــران بدهیــد آدرس آن صفحــه و یــا ســایت را بــرای آنهــا 
ارســال کنیــد. جــای تاســف اســت کــه دیــده مــی شــود در بســیاری از مــوارد یــک کارمنــد 
ــرای دیگــران ارســال  یــک صفحــه را چــاپ مــی کنــد و ســپس آن را از طریــق فکــس ب
مــی کنــد.  عکــس هــای تمــام رنگــی و کاتالــوگ هــای کاغــذی بســیار هزینــه بــر هســتند 
و فقــط زمانــی بایــد ارســال شــوند کــه حتمــاً نیــازی بــه آنهــا باشــد . قبــل از اینکــه اینگونــه 
مرســوله هــا را بفرســتید اندکــی تامــل کنیــد و اطمینــان حاصــل کنیــد کاغذهایــی کــه برای 
ایــن منظــور مــورد اســتفاده قــرار مــی دهیــد بــه درد دریافــت کننــده مــی خــورد و مســتقیم 
ــق  ــد . از طری ــه داری ــلات علاق ــدن مج ــه خوان ــر ب ــت . اگ ــد رف ــه نخواه ــطل زبال ــه س ب
اینترنــت مشــترک مجــلات شــوید . نامــه ای بــه ایــن مجــلات بنویســید و بگوییــد بــه خاطر 

جلوگیــری از هدررفــت کاغــذ آنهــا را بــه صــورت آنلایــن بخوانیــد. 
بهینه سازی مصرف انرژی در وسایل اداری

1( کامپیوتــر، پرینتــر، اســکنر، دســتگاه کپــی و ســایر وســایل اداری خــود را تنهــا هنگامــی 
روشــن کنیــد کــه بــه آن نیــاز داریــد. کارکنــان معمــولًا بــر حســب عــادت، ایــن وســایل را 

بــدون آنکــه ضرورتــی داشــته باشــد، در شــروع روز کاری خــود روشــن می کننــد.
۲(  از خامــوش بــودن وســایل کاری خــود بــه خصــوص دســتگاه کپــی، کامپیوتــر و پرینتــر 

پیــش از تــرک محــل کار اطمینــان یابیــد.
3( میــزان وضــوح و دقــت صفحــة مانیتــور کامپیوتــر )Resolution( را متناســب با نیــاز کاری 
خــود انتخــاب کنیــد. افزایــش میــزان وضــوح نمایــش یــک کامپیوتــر رنگــی باعــث افزایــش 

تــوان مصرفــی بــه میــزان ۲۲ درصــد در هــر اینــچ مربــع از صفحــة نمایــش می شــود.
۴( از هــر دو روی کاغذهــا بــرای تایــپ پیش نویــس، کپــی و پرینــت اولیــه اســتفاده کنیــد. 
ــاز دارد.  ــرژی نی ــه حــدود ۲0 وات ســاعت ان ــه طــور متوســط ب ــذ ب ــرگ کاغ ــر ب ــد ه تولی
بدیهــی اســت اســتفاده از هــر دو روی کاغــذ باعــث صرفه جویــی در انــرژی مــورد نیــاز بــرای 

تولیــد کاغــذ )از دیــدگاه کلان( و کاهــش هزینــة تأمیــن کاغــذ می شــود.
ــر روی  ــکان ب ــا را حتی الام ــه ها و گزارش ه ــده، نقش ــپ ش ــای تای ــس نامه ه 5( پیش نوی
صفحــة کامپیوتــر تصحیــح نماییــد. گرفتــن پرینــت و انجــام این تصحیحــات بــر روی کاغذ، 

مصــرف انــرژی و هزینه هــا را دو برابــر می کنــد.
ــت  ــردن آن از پس ــس ک ــا فک ــه ی ــردن نام ــت ک ــای پس ــه ج ــکان ب ــورت ام ۶( در ص

الکترونیکــی )E-mail( اســتفاده کنیــد.
ــرام  ــول و احت ــل دســترس و مــورد قب ــان، فــردی را کــه آگاه، فعــال، قاب ــان کارکن ۷( از می
ســایر کارکنــان باشــد بعنــوان مســئول یــا مدیــر واحــد انــرژی انتخــاب نماییــد و همــکاران 
خــود را از میــزان مصــرف انــرژی و هزینه هــای مربــوط بــه آن در ســازمان اداری/ تجــاری 

خــود آگاه کنیــد.
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نایب رئیس شــورای اسلامی شــهر مشــهدمقدس گفت: مدیریت شهری به سمت 
دانشجویان نخبه و جریان های دانشجویی فعال در حوزه های مختلف شهری دست نیاز 
دراز می کند تا در سایه این تعامل بتوانیم شرایط زیست بهتری را برای مردم به ارمغان 
آوریم.، مهدی ناصحی در گفتگویی با گرامیداشــت 1۶ آذرماه، روز دانشجو، اظهارکرد: 
این روز یکی از نقاط کلیدی در تاریخ ایران معاصر است؛ جریان دانشجویی با تکیه بر 
روحیه جوانی، عدالت طلبی و اعتلاء و دانشــی بودن، به جریانی اثرگذار در تاریخ ایران، 
قبل و پس از انقلاب اسلامی تبدیل شده است.وی با بیان اینکه بسیاری از حرکت هایی 
که در حوزه پیروزی انقلاب اسلامی و روشنگری مردم اتفاق افتاده، برخاسته از جریان 
دانشجویی است، گفت: جریان دانشجویی در مشهد هم از این موضوع مستثناء نیست و 

دو دانشگاه مادر در این شهر، یعنی دانشگاه فردوسی و آزاد اسلامی را داریم که تعداد قابل توجهی دانشجو دارد.
ناصحی با اشــاره به اثرگذاری چشمگیر محیط دانشــگاه و روحیه دانشجو در جامعه، افزود: دانشجویان، عناصر پیشرو و نخبگان 
علمی شهر هستند که فرصت بی بدیلی را برای مدیریت شهری به منظور هماهنگی و همکاری با دانشگاه ها و دانشجوان به منظور 

پیگیری اهداف مدیریت شهری ایجاد کرده است.

رئیس پلیس راهور خراسان رضوی گفت: از امروز طرح جریمه خودروهای متوقف شده 
در پیاده روها و مسیر دوچرخه در تمام سطح شهر مشهد اجرا خواهد شد.

سرهنگ حمیدرضا دهنوی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: طبق مصوبه کمیته انضباط 
ترافیکی مشهد، در روزهای گذشته طرح انضباط ترافیکی در مسیر بلوار امامت تا بلوار 
معلم در منطقه 11 به صورت آزمایشی اجرا شد. مرحله آزمایشی این طرح به پایان رسید 

و قرار است از امروز 1۶ آذرماه این طرح در همه نقاط شهر اجرا شود.
وی افزود: از امروز این طرح به مدت یک هفته در تمام مناطق شهری اجرا خواهد شد 
به گونه ای که در مرحله نخست پلیس به خودروهایی که درپیاده روها و  مسیردوچرخه 

پارک کرده   اند، تذکر می دهد.
رئیس پلیس راهور خراسان رضوی ادامه داد:  اطلاع رسانی و فرهنگسازی در این خصوص از طریق  نصب بنر در سطح شهر انجام 

خواهد شد و پس از آن طبق قانون خودروهای متخلف جریمه خواهند شد.
 دهنوی گفت: در این طرح جریمه ۴0 هزار تومانی برای متخلفان اعمال خواهد شد. این طرح در مرحله آزمایشی بازخورد خوبی 

داشته است.

استقبال مدیریت شهری مشهد از دانشجویان صاحب ایده جریمه خودروهای پارک شده در پیاده رو و مسیر دوچرخه در تمام مشهد اجرا می شود

شهردار منطقه یک مشهد: 16 اقدام ویژه براساس درخواست های مردمی در بافت آبکوه انجام شده است

آبکوه؛ بافتی فرسوده اما سرشار از ظرفیت
محلـه آبکوه مشـهد، قدمتـی دیرینه 
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دارد کـه اهالـی بر ایـن باورند که 
آبکـوه قدمتی حـدود هزار سـال 
دارد امـا علـی دشـتبان در کتاب 
قدمـت  آبکـوه  روزگاری  »روزی، 
ایـن محله را ۴00 سـال عنوان کرده 
اسـت، با ایـن وجـود ایـن محله که 
اکنـون یـک محله بسـیار کوچک از 
کلان شـهر مشـهد اسـت، یکـی از 
بافـت  ایـن  چالـش  تریـن  مهـم 

قدیمی فرسوده بودن آن است.
فرسودگی چیست؟

 فرسـودگی کالبدی بافت های شـهری یکـی از چالش 
هـای جـدی اسـت کـه بسـیاری از شـهرهای جهـان 
بـه ویـژه کلانشـهر هـا را بـا آن مواجه انـد بافت هـای 
فرسـوده تلفیقـی از فرصت های ویژه به عنوان سـرآغاز 
توسـعه درون زا و نیز شـرایط بحرانـی از نظر ناپایداری 
کالبدی-اقتصادی، زیسـت محیطـی و ناهنجاری های 
اجتماعـی اسـت کـه برنامه ریزی بـرای ایجاد شـرایط 
زیسـت و فعالیـت مطلـوب را اجتنـاب ناپذیـر می کنـد. 
هـای  بافـت  بـا  مواجـه  هـای  مکانیسـم  همچنیـن 
فرسـوده شـهری در کشـورهای مختلـف دنیـا بـر پایه 
بسـتر جغرافیایـی، ویژگـی هـای اجتماعی-اقتصادی و 
حقوقی-مدیریتـی آن هـا، نمود متفاوتی داشـته اسـت.

آبکوه بافتی فرسوده و فاقد میراث شهری
کلانشـهر مشهد با گسـتره رو به رشـدی از بافت های 
فرسـوده شـهری رو بـه روسـت کـه برنامـه ریـزی و 
تدابیر متناسـب را در طرح های توسـعه و عمران شـهر 
بیـش از پیش، ضرورت بخشـیده اسـت. از ایـن رو، در 
طرح توسعه و عمران کلانشـهر مشهد) 1۴05-1385(

شناسـایی بافـت هـای فرسـوده بعنـوان یکی از اسـناد 

مطالعـات پایـه محیـط انسـان سـاخت مبتنی بـر بافت 
های فرسـوده شهری مصوب شـورای عالی شهرسازی 
و معمـاری ایـران، اصلاحـات شـهرداری و بازدیدهـای 
میدانـی انجـام شـده اسـت. براسـاس این سـند، بافت 
آبکـوه ب عنـوان یکـی از بافـت های فرسـوده شـهری 

فاقـد میراث شـهری شناسـایی و معرفی شـده اسـت.
توسعه اطراف و باقی مانده آبکوه در شرایط سنتی

قلعـه آبکـوه، پیـش از توسـعه فیزیکـی شـهر مشـهد 
بـه شـکل روسـتایی در فاصلـه  ۷کیلومتری غـرب آن 
قـرار داشـته و بـا انجـام مطالعـات طـرح جامـع شـهر 
در سـال  13۴۶-۴9 و تصویـب آن درسـال  1351در 
شـورای عالی شهرسـازی و معماری ایران ، اراضی بایر 
پیرامـون قلعـه در مسـیر توسـعه قـرار گرفت. در سـال   
۶1-۶۲ بـا اجـرای طـرح تفصیلی به منظـور پیوند قلعه 
بعنـوان محلـه جدیـد شـهر بامحـدوده مرکـزی شـهر 
مشـهد، بافـت قدیمی آن به وسـیله احـداث یک محور 
ارتباطـی از هـم گسـیخته شـد و بافـت بـه دوقسـمت 
شـمالی وجنوبـی تقسـیم شـد. به ایـن ترتیـب تحولی 
عمـده در حاشـیه ایـن مسـیر اتفـاق افتـاد و بـه یـک 
محـور ارتباطـی é اقتصـادی عمده تبدیل شـد. اما بعد 
از ایـن بـه دلیـل عـدم اجـرای سایرپیشـنهادات طـرح 
تفصیلی، دیگر بخشـهای بافت در شـرایط سـنتی خود 
باقـی مانـد. امروزه قلعـه آبکوه به دلیل ضعـف کالبدی 
é عملکردی و کمبود تسـهیلات و تاسیسـات شـهری 
به پهنه ای آسـیب پذیر و فاقد کیفیات زندگی شـهری 

در رونـد توسـعه شـهر نمود یافته اسـت.
اصلاح و بازنگری طرح آبکوه در سال 94 با 

رویکرد مشارکت ساکنان
براسـاس اطلاعـات درج شـده در سـایت گـروه برنامه 
ریزی و توسـعه سـازمان فرهنگی و اجتمایع شـهرداری 
مشـهد، درطـرح »نوسـازی و بهسـازی بافت فرسـوده 

آبکـوه« بـا توافقـات میـان تعاملـی انجـام شـده بیـن 
کارشناسـان، مدیـران شـهری و مـردم در خصـوص 
رویکـرد اقـدام در بافـت، اعتبـار چشـم انـداز و اهـداف 
محـدوده  مشـکلات  و  مسـائل  بـه  پاسـخ  در  طـرح 
)جنبه هـای اجتماعـی، اقتصـادی، مدیریتـی، حمـل و 
نقـل، زیسـت محیطی...(، براسـاس صورتجلسـه مورخ  
19/05/1390در کمیسـیون مـاده پنـج تصویـب شـد و 
برنامـه زمانی اجرایـی آن به صورت اولیه برای  ۴سـال 
تدوین شـد. در تابسـتان  139۴بنا به ضرورت اصلاح و 
بازنگـری طرح با رویکرد مشـارکت حداکثری سـاکنان 
، تجمیـع قطعـات و بازگشـایی معابـر در دسـتور کار 

شـهرداری قـرار گرفت.
موقعیت و وضعیت فعلی آبکوه چگونه است؟

قلعـه آبکـوه در حـوزه میانـی غربی مشـهد و در منطقه 
یـک شـهرداری قـرار دارد، این محدوده با مسـاحتی در 
حـدود  30هکتـار بصـورت پهنه ای با کیفیت زیسـتی، 
پهنـه  مجـاورت  در  ضعیـف  عملکـردی  و  کالبـدی 
هـای برخـوردار از توسـعه و کیفیـت بـالای کالبـدی و 
عملکـردی قـرار دارد. همچنیـن مطابـق با سرشـماری 
سـال  1385جمعیتـی در حـدود  8350نفـر را در خـود 

اسـت. داده  جای 
مهم تریـن مشـکلات بافـت فرسـوده آبکوه بـه ارتباط 
نامناسـب مجریـان طرح با مـردم بوده اسـت و با وجود 
این که شـهرداری مشـهد اقداماتی را از طریق شـورای 
اجتمایـع محـلات در این زمینـه به کار گرفته اسـت اما 
توفیقـات زیـادی نداشـته اسـت و هنـوز هـم آن چنـان 
که باید و شـاید نتوانسـته اند مشـارکت حداکثـری را در 

اجرای طـرح بدسـت آوردند.
دارنـد  انتظـار  و   دارنـد  گلایـه  شـهرداری  از  مـردم 
شـهرداری توجـه بیشـتری بـه ظرفیت هـای این محله 

داشـته باشـد.

 16 اقدام ویژه بافت در فرسوده آبکوه
اکنـون شـهردار منطقـه یـک مشـهد از شـنیده صدای 
مـردم خبـرداده و گفتـه اسـت: بـا هـدف رفـاه حـال 
 1۶ بافـت  ایـن  مردمـی  درخواسـت های  و  سـاکنین 
اقـدام ویژه توسـط عوامـل اجرایی منطقـه در این بافت 

صـورت پذیرفتـه اسـت.
کـوروش باونـدی تصریـح کـرد: بـا توجه به نـگاه ویژه 
اسـلامی  شـورای  ششـم  دوره  در  شـهری  مدیریـت 
شهرمشـهد مقـدس بـه بافت هـای فرسـوده تاکنون با 
تـلاش هـا و همـت بـی وقفـه همـکاران اجرایـی این 
منطقـه بیـش از 1۶ اقـدام ویـژه شـامل، اجـرای تعمیر 
و نگهـداری زمیـن هـای روباز بـه مسـاحت1500 متر 
مربـع ، اجـرای نقاشـی دیـواری پاتـوق محله بـه متراژ 
۴50 متر مربع، احداث 5 چشـمه سـرویس بهداشـتی ، 
احـداث انبـار حـوادث غیر مترقبـه با مسـاحت300 متر 
مربـع و لکـه گیری آسـفالت بـه متـراژ 1500 متر مربع 

در ایـن محـدوده انجام شـده اسـت.
شـهردار منطقـه یـک افـزود: احـداث ۲ بـرج نـوری به 
منظـور تامیـن روشـنایی پاتوق محلـه، احـداث فضای 
سـبز و جانمایـی مبلمـان پارکی پاتوق دسـتغیب 13 به 
مسـاحت ۲50 متـر مربع و بازپیرایی و ایمن سـازی 1۷ 
عمـود روشـنایی بوسـتان افرا بـا اعتبار کلی بالـغ بر 15 
میلیـارد ریـال برخـی از دیگـر اقدامـات در بافـت ابکوه 
بـوده اسـت کـه اجرایی شـده و 13 اقـدام دیگـر نیز در 

مرحلـه تخصیـص اعتبـار و اجرا می باشـد.
شـهردار منطقـه یک مشـهد خاطرنشـان کـرد: تمامی 
ایـن اقدامات مبتنی بـر نیازهای سـاکنین محترم بافت 
آبکـوه و بـه منظـور ارتقـای کیفیـت سـکونت در بافت 
مذکـور انجـام شـده و در خصـوص نیازهـای اساسـی 
سـاکنین ایـن بافت کـه در محـدوده منطقه واقع شـده 

همـواره در تلاشـیم مسـئولانه عمـل کنیم.

عضو شورای شهر مشــهد گفت: ریل گذاری 
مدیریت این کلانشهر به  سوی فناوریهای  نوین 
اســت و تکلیف شهرداری در این راستا توسعه 
اقتصاد دیجیتال و استفاده از ظرفیت شرکتهای 
دانش بنیان و نوآفرین بومی در این حوزه است.

مجید دبیریان در گفتگو با ایرنا افزود: شهرداری 
در این زمینــه باید تا ۲ مــاه آینده طرحهای 
عملیاتی خود را تدویــن و لایحه اجرایی این 

مصوبه شورای شهر را ارائه نماید.
وی ادامه داد: طبق این مصوبه تاکید بر استفاده 

از ظرفیت شــرکتهای دانش بنیان و کارآفرین بومی مســتقر در کارخانه نوآوری مشهد است که البته پیشنهاد 
می شود نظرات شرکتهای فعال در این حوزه نیز جمع آوری و کمیته فنی برای این موضوع تشکیل شود تا نقطه 

نظرات افراد باتجربه هم مورد بهره برداری قرار گیرد.
رییس کمیســیون اقتصادی، سرمایه گذاری و مشارکتهای شورای اسلامی شهر مشهد گفت: شرکتهایی که در 
این فضا با شهرداری مشهد تعامل کنند وارد یک بازی برد - برد می شوند که بر اساس آن علاوه بر شرکتها، 
مدیریت شهری و شهرداری نیز منتفع خواهند شد، اولویت نیز در این حوزه با پیشنهادات و طرح های مرتبط با 

مناطق محروم و حاشیه شهر است.
وی افزود: اگر با شرکتی پروژه مشارکتی تعریف کنیم هم از شرکت حمایت می شود و  ارزش افزوده در برندینگ 
خواهد داشــت و  شهرداری نیز از این محل می تواند به صورت ویژه منتفع شود، همچنین با تعریف پروژه های 

مشارکتی با این شرکتها می توان به درآمد پایدار رسید.
دبیریان ادامه داد: خلق ثروت در جهان کنونی از مسیر اقتصاد دیجیتال همراه با نوآفرینی و بهره گیری از فعالیت 
تخصصی شرکتهای دانش بنیان صورت می گیرد بر این اساس مدیریت شهری مشهد نه تنها نباید از طی مسیر 

در چنین روندی عقب بماند بلکه باید در آن پیشرو هم باشد.
وی ایجاد آغوش باز در مجموعه مدیریت شهری را از اهداف شورای شهر مشهد دانست.

کارخانه نوآوری طی تفاهمنامه ای که در سال 139۷ میان شهرداری مشهد و معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری منعقد گردید پایه گذاری شد و در 18 دی ماه پارسال مورد بهره برداری قرار گرفت.

رئیــس اداره بیابــان اداره کل منابــع طبیعی و 
آبخیزداری خراسان رضوی گفت: خراسان رضوی 
با 308 هزار هکتار جنگل دست کاشت بیابانی در 
سطح کشور رتبه اول را دارد.محمود زنگنه در این 
خصوص اظهار کرد: از مجموع 5۷8 هزار هکتار 
جنگل های بیابانی اســتان ۲۷0 هزار هکتار آن 
جنگل های بیابانی طبیعی بوده و 308 هزار هکتار 
آن جنگل دست کاشت از گونه هایی همچون تاغ، 
قره داغ، اسکنبیل، اشنیان، آتریپلکس است که از 
دهه 13۴0 تاکنون بــا همت کارکنان پر تلاش 

منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی کاشت و حفاظت و مراقبت شده است.وی افزود: یکی از پروژه های مهم، 
کنترل شن های روان اجرای تله رسوب گیر است که با احداث کانال هایی به عمق و عرض یک متر و با طول متفاوت 
و مورد نیاز، عمود بر جهت بادهای قالب ایجاد می شود. طوفان های شن پس از برخورد با خاکریز و با چرخش داخل 
کانال شــن ها حبس می شــوند، معمولا وقتی که پس از 3 الی 5 سال حدود دو سوم کانال ها پر از شن شد؛ اقدام به 
نهالکاری با گونه های بیابانی در آن می نمایند.رئیس اداره بیابان اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی 
بیان کرد: در طول  ســال 99 پروژه تله رســوب گیر به طول حدود 50 کیلومتر احداث شــده است.همچنین حسن 
محمدزاده، رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان مشهد، گفت: با توجه به اهمیت حفظ و حراست از اراضی 
ملی در شهرستان مشهد به دلیل ارزش افزوده زمین، تحرکات سودجویان، زمین خواران و تخریب کنندگان عرصه های 
منابع طبیعی و دولتی با هماهنگی و همکاری مراجع قضایی و نیروی انتظامی بیش از 15 هزار متر مربع از اراضی ملی 
که به طور غیرقانونی تصرف شده بود شامل اشجار، استخر و تراس بندی توسط یگان حفاظت اداره رفع تصرف و به 
وضع سابق برگردانده شد.وی افزود: از ابتدای سال جاری تاکنون ۴۴ فقره جمعا به مساحت ۴0 هکتار از اراضی ملی 
در شهرستان مشهد خلع ید، رفع تصرف و اعاده به وضع سابق شده است.محمدزاده خاطرنشان کرد: شهرستان مشهد 
931 هزار هکتار مساحت دارد که از این میزان ۴8۷ هزار هکتار آن اراضی ملی است؛ لذا حفظ و حراست از این عرصه 
وسیع جزء با مشارکت آحاد مردم به خصوص ساکنین روستاهای همجوار امکان پذیر نیست. رئیس اداره منابع طبیعی 
و آبخیزداری شهرستان مشهد اضافه کرد: یگان حفاظت اداره با گشت های شبانه روزی ضمن حراست از اراضی ملی 

با تصرفات غیر قانونی با همکاری مراجع قضایی و نیروی انتظامی، برخورد قانونی می نمایند. ت
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شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی
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 فولادین ذوب آمل قهرمانی لیگ کشتی 
فرنگی شد

تیم کشتی فرنگی فولادین ذوب آمل قهرمان لیگ شد.
به گزارش فارس، مرحله نهایی بیســت و یکمین دوره رقابت های لیگ برتر کشــتی فرنگی 
باشــگاه های کشور جام یادگار امام )ره( از صبح امروز در سالن 1۲ هزار نفری آزادی تهران 

برگزار شد و در پایان تیم فولادین ذوب آمل به عنوان قهرمانی دست یافت.
در دیدار فینال این رقابت ها تیم فولادین ذوب آمل با نتیجه ۶ بر ۴ مقابل سینا صنعت ایذه 

به پیروزی رسید و به عنوان قهرمانی دست یافت.
در دیدار رده بندی نیز تیم اندیشه نگار پارس لرستان با نتیجه ۶ بر ۴ از سد تیم دانشگاه آزاد 

اسلامی گذشت و سوم شد.
رده بندی تیمی این مسابقات به شرح زیر است:

1- فولادین ذوب آمل ۲- ســینا صنعت ایذه 3- اندیشه نگار پارس لرستان ۴- دانشگاه آزاد 
اسلامی

نتایج دیدارهای برگزار شده به شرح زیر است:
فولادین ذوب آمل  5  -  سینا صنعت ایذه  ۴  )اسامی تیم آمل در ابتدا آمده است(:

55 کیلوگرم: الدانیز عزیزلی ۴ – محمد حسینوند، برنده 13
۶0 کیلوگرم: پویا ناصرپور صفر - مهدی محسن نژاد، برنده 8

۶3 کیلوگرم: سامان عبدولی  یک – رضا عباسی ۶
۶۷ کیلوگرم: حسین اسدی 5 – شاهین بداغی، برنده 5

۷۲ کیلوگرم: علی ارسلان، برنده 11- محمدرضا مختاری 8
۷۷ کیلوگرم: امین کاویانی نژاد، برنده 3 – محمد ناقوسی یک
8۲ کیلوگرم: رسول گرمسیری، برنده 10 – علیرضا مهمدی 5
8۷ کیلوگرم: ناصر علیزاده، برنده ۴ – مهدی ابراهیمی یک

9۷ کیلوگرم: مهدی فلاح، برنده 3 -  وحید دادخواه یک
130 کیلوگرم: علی اکبر یوسفی، برنده 8 –  امید محمودی صفر

سهمیه »۱+۳« ایران در لیگ قهرمانان آسیا 
٢٠٢۳ قطعی شد

جایگاه ایران در رده بندی باشــگاهی کشورهای قاره آسیا نشان می دهد سه تیم از کشورمان 
به صورت مستقیم، در دور گروهی لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲3 رقابت خواهند کرد.

به گزارش تسنیم، سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( اعلام کرد که با قهرمانی الهلال 
در لیگ قهرمانان آســیا ۲0۲1، عربستان در رده بندی مسابقات باشگاهی در صدر قاره کهن 

ایستاد.
در این رده بندی که امتیازات چهار ســال گذشته کشورها را شامل می شود، کشورهای کره 
جنوبی و ژاپن را در رتبه دوم خود می بیند. ایران هم در جایگاه چهارم رده بندی کشــورهای 

آسیایی قرار دارد.
به این ترتیب کشورهای عربستان، کره جنوبی، ژاپن و ایران، در لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲۲ 
ســهمیه 1+3 خواهند داشت. در همین راســتا قهرمانان لیگ برتر و جام حذفی کشورمان و 
نیز نایب قهرمان لیگ بیســت ویکم به صورت مستقیم راهی مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
می شــوند و تیم رده ســوم لیگ برتر، در مرحله پلی آف برای راهیابی به دور گروهی رقابت 

می کند.

روایت نروژی ها از ریختن اشک شوق برای فاطمه خلیلی
ایـران و  اواخـر دیـدار  صحنه هـای احساسـی 
نـروژ بازتاب گسـترده ای در رسـانه ها داشـت و 
باعـث خوشـحالی بازیکنـان تیم نروژ نیز شـد.
اسـپورتال،  از  نقـل  بـه  و  ایسـنا  بـه گـزارش 
فاطمـه خلیلـی بهفـر بهتریـن بازیکـن دیـدار 
تیـم ملـی ایـران و نـروژ در جریـان مسـابقات 

قهرمانـی زنـان جهـان شـد.
دروازه بـان ایرانـی بهتریـن بازیکـن زمین لقب 
گرفـت و بـه نظـر می رسـید همـه تحـت تاثیر 
خلیلـی  فاطمـه  گرفتنـد.  قـرار  انتخـاب  ایـن 
بهتریـن بـازی زندگـی خـود را در دروازه انجام 
داد. او اشـک ریخت و توسـط هـم تیمی هایش 

در آغـوش گرفته شـد.

سـیلیه سـولبرگ نـروژی، دروازه بـان نـروژ نیز 
اشـک در چشـمانش جـاری شـد. ایـن اتفـاق 
بـرای خیلـی از بازیکنـان نـروژ هـم افتـاد. او 
گفـت: فاطمـه فوق العـاده تاثیرگذار بـود. یکی 
از بهتریـن نمایش هایـی کـه در زمیـن هندبال 
دیـده ام. من به ایـن دروازه بان افتخـار می کنم 
و بسـیار تحـت تاثیر قـرار گرفتـم. او هم چنین 
بـازی فوق العـاده ای مقابـل رومانی انجـام داد.
همـه نروژی هـا ایسـتادند و کـف زدنـد. خلیلی 
صورتـش را بیـن دسـتانش پنهـان کـرده بـود 
و بـه سـختی می توانسـت بفهمـد چـه اتفاقـی 

می افتـد. دارد 
کامیـلا هـرم، دیگـر بازیکـن نـروژ گفـت: من 

واقعـاً امیـدوار بـودم کـه او بهتریـن بازیکـن 
شـود. فقـط دیـدن شـادی او برای همـه اتفاق 
خوبـی بود. این مسـابقه همیـن الان در خاطره 
خواهـد مانـد. مـن شـروع بـه خندیـدن کـردم 
و وقتـی جایـزه را گرفـت کامـلًا اشـکم درآمد.

از  پـر  بـازی  پایـان  از  پـس  نـروژ  بازیکنـان 
بودنـد. احساسـات 

کاپیتـان اسـتین بـردال اوفـدال این طـور بیان 
کـرد: درسـت به نظـر می رسـید؛ ایـن انتخاب 
درسـت بـود. عـلاوه بـر آن پایان خوبـی برای 
بـازی بـود. الان کـه یک تیـم بانـوان از ایران 
شـرکت  جهانـی  جـام  در  بـار  اولیـن  بـرای 

می کنـد، احسـاس خاصـی اسـت.

نشست معترضان به کمیسیون ورزشکاران کمیته المپیک

حدادی: دارند ورزشکاران را به جان هم می اندازند
در  کـه حضـور  ورزشـکارانی  خبـری  نشسـت 
جلسـات کمیسـیون ورزشـکاران کمیتـه ملـی 

برگـزار شـد. را تحریـم کرده انـد،  المپیـک 
به گـزارش ایسـنا، برخی از اعضای کمیسـیون 
ایـن  جلسـات  در  حضـور  کـه  ورزشـکاران 
از ظهـر  بعـد  را تحریـم کرده انـد،  کمیسـیون 
محـل  در  خبـری  نشسـت  یـک  سه شـنبه 

کردنـد. برگـزار  کشـتی  فدراسـیون 
در این نشسـت حسـن یزدانی، احسـان حدادی، 
هـادی سـاعی، محمدرضـا گرایـی و شـهربانو 

منصوریـان حضور داشـتند.
هـادی سـاعی در ابتـدا بیـان کـرد: امیـدوارم 
اطلاع رسـانی شـما باعـث شـود تـا موضوعات 
در کمیسـیون ورزشـکاران حـل شـود. این جـا 
دفـاع  ورزشـکاران  حقـوق  و  از حـق  هسـتیم 
را  مشـکلات  کـه  نیامده ایـم  امـروز  کنیـم. 
بیش تـر کنیـم و می خواهیـم کاری کنیـم کـه 
ورزشـکاران کنارهـم حـرف بزنند و مشـکلات 
هـم نوعان خـود را پیگیری کننـد. نمی خواهیم 
کسـی را تخریـب کنیم و حرف غیرکارشناسـی 

. نیم بز
ساعی: نباید کار غیرقانونی انجام شود

سـاعی همچنیـن گفـت: دوسـتانی کـه اینجـا 
هسـتند نماینـده کسـانی هسـتند کـه بـه آنهـا 
رای دادنـد. مـن اینجـا هسـتم چـون بـه آئیـن 
کمیسـیون  نامـه  آییـن  دارم.  اشـراف  نامـه 
ورزشـکاران مـی گوید چهـار نفری کـه رییس 
کمیتـه ملـی المپیـک مـی توانـد انتصـاب کند 
بایـد بـا مشـورت رییس کمیسـیون باشـد. این 
چهـار نفـر نباید قبـل از انتخاب رییـس معرفی 
مـی شـدند. آقـای صالحـی امیـری تشـخیص 
دادنـد نیاز اسـت چهار نفـر معرفی کنـد. او باید 
صبـر می کـرد رییـس انتخـاب شـود و پس از 
مشـورت بـا رییـس و تاییـد کمیسـیون، چهـار 
نفـر را انتخـاب مـی کـرد. امـا خـود چهـار نفر  
در جلسـه اول رای دادنـد و رییـس را انتخـاب 
کردنـد. چهـار نفـری کـه رییـس کمیتـه ملـی 
المپیـک انتخـاب مـی کنـد رای دارنـد اما نمی 
تواننـد جزو شـش نفری باشـند کـه وارد مجمع 
شـوند. در حـال حاضـر یکـی از آنها بـه عنوان 
شـش نفر نماینـده ورزشـکاران وارد مجمع می 

شـود و رای مـی دهـد.
قولی که به سوریان دادند اشتباه بود

او در مـورد اینکـه در آییـن نامـه قیـد شـده در 
جلسـه اول رییـس و نایـب رییـس انتخاب می 
شـود، تاکیـد کـرد: جلسـه قـرار نبـود جلسـه 
کمیسـیون باشـد بـرای ایـن بـود که دوسـتان 
احـکام خـود را دریافت کنند. رفتیم و متاسـفانه 
دیدیـم کـه دارنـد انتخابـات برگـزار مـی کنند. 
حتی پیشـنهاد دادم جلسـه انتخابات را بگذاریم 
بـرای زمانـی که کشـتی گیران باشـند. عرف و 
اخـلاق هـم در ورزش مهـم اسـت و ایـن همه 
بـرای  انـگار دوسـتان  امـا  نبـود.  عجلـه لازم 
انتخـاب رییـس و نایـب رییـس عجله داشـتند.
کـه چـه  پرسـش  ایـن  بـه  پاسـخ  در  سـاعی 

انتظـاری از کمیتـه ملـی المپیک دارنـد، گفت: 
انتظـار مـن هادی سـاعی این اسـت نبایـد کار 
غیرقانونـی انجام شـود و حتی در جلسـه هیات 
اجرایـی هـم ایـن تذکـر را بـه آقـای صالحـی 
امیـری دادم کـه نبایـد قبـل از تعییـن رییـس، 
چهـار  عضـو را انتخـاب مـی کـرد. قولـی کـه 
بـوده  اشـتباه  هـم  بودنـد  داده  سـوریان  بـه 
کـه  توانسـت سـوریان  نمـی  قانـون  و طبـق 
توسـط رییـس کمیتـه ملـی المپیـک منصـوب 
شـده عضـو شـش نفـر باشـد. متاسـفانه اطلاع 
دوسـتان ضعیف اسـت و اشـراف به آییـن نامه 
نداشـتند بنابرایـن اگر سـوریان وارد کمیسـیون 
مـی شـد نمی توانسـت عضـو هیـات اجرایی و 
شـش نفـر حاضـر در مجمـع شـود. از طرفی از 
رشـته جـودو هـم هیـچ نماینـده ای نبـود کـه 
وقتـی اعتـراض کـردم گفتندجودو تعلیق اسـت 
و اساسـنامه ایـن اجـازه حضور را نمـی دهد اما 
مـن هیـچ کجای اساسـنامه و آییـن نامه چنین 
چیـزی را ندیـده ام. بـه فدراسـیون جـودو نامه 
ندادنـد تـا  کسـی  از آن شـرکت کنـد و ایـن 
اعتـراض را مـن داشـتم کـه چـرا نامـه ندادند. 
بحـث ما مـوارد آیین نامـه ای و اساسـنامه ای 

اسـت و بـا کسـی جنـگ نداریم.
خودمان هم رشته ورزشی که به آن ظلم 

شده را تعلیق کردیم
ایـن پرسـش کـه چـرا  بـه  سـاعی در پاسـخ 
بجای نشسـت خبری، مشـکلات را بـا اعضای 
کمیسـیون حـل نکرد، گفـت: ما فقـط اختلاف 
اساسـنامه ای و آییـن نامه ای داریـم. من گفتم 
دوسـتان آییـن نامـه را بگیرند و با آن آشـنایت 
پیـدا کننـد و اگر آشـنا می شـدند ایـن اتفاقات 
رخ نمـی داد. همیـن کـه یـک رشـته ورزشـی 
از ایـن انتخابـات دور شـده و حـق زیـادی از 
ورزشـکاران جـودو ضایـع شـده خوب نیسـت. 
خودمـان هـم رشـته ورزشـی کـه بـه آن ظلـم 

شـده را تعلیـق کردیم.
امیدوارم سیاسیون روی الماس ها خط 

نیندازند
برخـی  شـاید  اینکـه  خصـوص  در  سـاعی 
کمیسـیون  کـردن  منفعـل  و  انحـلال  دنبـال 
کمیسـیون  جایـگاه  رسـاندن  و  ورزشـکاران  
بـه جایـگاه دوره هـای گذشـته گفـت: مطمئـن 
باشـید خودشـان نمی خواهند تعطیل شـود. آن 
زمـان کمیسـیون بـرای انتخابـات کمیتـه ملی 
المپیـک دو رای داشـت ولـی الان ۶ رای دارد 
و مـن خوشـحالم که تعـداد رای ورزشـکاران را 
افزایـش دادم. همیشـه هـم نزدیـک انتخابـات 
کمیتـه ایـن اتفاق هـا می افتـد. بعـد از انتخابات 
هیـچ کـس جـواب ورزشـکاران را نمـی دهـد. 
مـا تعـداد رای را بـه ۶ نفـر رسـاندیم تـا یـک 
جایـی هم باشـد که این سیاسـی ها باشـند که 
بـرای رای گرفتـن بدونـد دنبـال ورزشـکاران . 
هـر کـدام از ایـن ورزشـکاران کـه قـرار اسـت 
در انتخابـات رای بدهنـد یـک الماس هسـتند. 
امیـدوارم سیاسـیون روی ایـن المـاس هـا خط 

زند. نیندا
سـاعی همچنیـن دربـاره اینکه آیـا در خصوص 
کمیسـیون  در  کار  کاراتـه  سـه  انتخـاب 
گفـت:  نـدارد،  وجـود  مشـکلی  ورزشـکاران 
شـائبه هسـت و رشـته های المپیکـی می توانند 
3 ورزشـکار داشـته باشـند امـا از نظـر قانونـی 
مشـکلی نیسـت و باید دید بـرای دوره های بعد 

می گویـد. چـه    IOC
یزدانی: امیدوارم یک بزرگتر ورود کند و به 

حاشیه ها دامن زده نشود
حسـن یزدانـی نیـز در جلسـه گفـت: صحبـت 
هـا  دغدغـه  گفتنـد.  دوسـتان  را  لازم  هـای 
بزرگتـر  یـک  امیـدوارم  و  اسـت   مشـترک 
ورود کنـد و بـه حاشـیه هـا دامـن زده نشـود و 
ورزشـکاران بتواننـد  بـه ورزش کمـک کننـد. 
مـا قهرمانـان زیـادی در کشـتی داشـتیم و می 
تـوان از آنها در کمیسـیون اسـتفاده کـرد. اکثرا 
مـدال هایـی کـه در جهـان و المپیـک کسـب 
شـده بوسـیله کشـتی، تکوانـدو، دوومیدانـی و 
وزنـه بـرداری اسـت. صحبـت خاصـی نـدارم 
و بـه دسـتور آقـای دبیـر آمـده ام و امیـدوارم 

مشـکلات حـل شـود.
منصوریان: مشخص بود از قبل برنامه ریزی 

ها شده است
جلسـه  در  گفـت:  نیـز  منصوریـان  شـهربانو 
نبـودن  روی  مـا  اعتـراض  کمیسـیون   اول 
کشـتی گیران بـود. قـرار بـود حکـم بدهنـد نـه 
اینکـه رییـس و نایـب رییـس معرفـی شـود. 
مـن دوسـت داشـتم بـه یزدانـی رای دهـم. در 
جلسـه بعـدی هماهنگـی شـد که روز یکشـنبه 
یـا دوشـنبه که من گفتـم دوشـنبه. بلیط گرفتم 
ولـی در گـروه اعـلام شـد روز یکشـنبه. فکـر 
اتفـاق  ایـن  ورزشـکاران  بیـن  در  نمی کـردم 
بیفتد.مشـخص بـود کـه از قبـل برنامـه ریزی 
شـده بـود کـه آن 11 نفـر بـه خودشـان رای 

. هند د
گرایی: بخاطر رفتاری که با سوریان شد به 

جامعه کشتی بر خورد
فرنگـی  قهرمانکشـتی  گرایـی  محمدرضـا 
المپیـک و جهـان نیـز در ایـن نشسـت گفـت: 
اختـلاف کشـتی و کمیته ملی المپیک سـر این 
اسـت کـه قول داده بودند سـوریان  جـزو چهار 
نفـر انتصابـی باشـد که نبـود و نگذاشـتند برای 
حضـور در انتخابـات هم ثبت نام کند. سـوریان 
اسـطوره کشـتی اسـت و ایـن کار  بـه کشـتی 
برخـورد و بیـان کردیـم جلسـه را بـه تعویـق 
بیندازنـد و چـاره ای بیاندیشـند تـا سـوریان را 
برگرداننـد که نشـد. امیـدوارم اختلافـات زودتر 
برطرف شـود و راه  چاره ای برای این مشـکل 

شـود. پیدا 
حدادی: دارند ورزشکاران را به جان هم 

می اندازند
احسـان حدادی بیـان کرد: ما قصد زدن کسـی 
یـا تخریـب کمیته ملـی المپیـک را نداریم فقط 
خواسـتیم بـه دوسـتان در کمیته ملـی المپیک، 

منشـور المپیـک را یـادآوری کنیـم. بایـد یـاد 
بگیریـم دروغ نگوییـم و دروغگویـی کار خوبی 
نیسـت. امـروز آمـده ایـم اینجا مشـخص کنیم 
دوم  جلسـه  بـه  ورزشـکاران  کمیسـیون  چـرا 
نکشـیده، احسـان حـدادی با دوسـت 15 سـاله 
خـود بـه مشـکل برخـورده اسـت. چـرا هـادی 
سـاعی بـا کسـی کـه سـالها در اردوهـا بـود به 
مشـکل برخـورد و چـرا اعضـای کمیسـیون به 

مـا 9 نفـر احترام نگذاشـتند.
 IOC حـدادی در خصـوص پیگری مطالبـات از
گفـت: درسـت نیسـت مشـکلات خانـه را بـه 
بیـرون ببریـم. نهادهـای نظارتـی مثـل وزارت 
و سـازمان بازرسـی و وزیـر ورزش هسـتند کـه 
موضـوع را پیگیـری کننـد. قطعـا بـا درپغ نمی 
تـوان کارهـا را پیش برد. مـا در ورزش پهلوانی 
یـاد گرفتیـم ایـن موضـوع در همین خانـواده و 
کشـور حـل شـدنی اسـت و فعـلا نیازی اسـت 
کـه IOC  ورود کنـد. ورزش کشـور مـا تهدیـد 
شـده و نمـی خواهیـم بـرای کشـور مشـکلی 

ایجـاد کنیم  .
حـدادی در مـورد اینکـه چـرا ایـن جلسـه در 
کمیتـه ملـی المپیـک برگـزار نشـد، گفـت: مـا 
سـالن سـلمان فارسـی را خواسـتیم امـا گفتنـد 
بایـد از طریـق کمیسـیون اقـدام شـود. قبـل از 
دومیـن جلسـه کمیسـیون با رییـس و دبیر کل 
صحبـت کـردم. آقـای صالحـی امیـری گفـت 
را کنسـل مـی کنـد چـون قهرمانـان  جلسـه 
و فرزنـدان مـا نیسـتند امـا ایـن کار را انجـام 
امـروز  بـرای  هـم  را  سـلیمی  بهـداد  ندادنـد. 
دعـوت کـردم کـه گفـت تهـران نیسـت. گفتم 
هـر نماینـده و یا سـخنگوی کمیسـیون هم که 
می خواهـد در ایـن نشسـت باشـد. حتـی مـی 
توانیـم از صالحـی امیری هم بخواهیـم قبل از 
حضـور در قایقرانـی در ایـن جمع حاضر شـود.
بـا  ای  جلسـه  چـرا  اینکـه  مـورد  در  حـدادی 
تصریـح  نکردنـد،  برگـزار  امیـری  صالحـی 
کـرد:  بایـد از شـما دعـوت شـود کـه برویـم. 
دیـروز هـم دعـوت نبـودم و بنا بر گفته مشـاور 
آقـای صالحـی امیری بـه کمیته ملـی المپیک 
رفتـم. نظـر او ایـن بـود کـه  9 نفـر  همـه بـا 
هـم نیسـتند و برخـی ها  مـی خواسـتند بیایند 
امـا نشـده اسـت. ایـن اتفاقـات بـه نظـرم بـه 
ضـرر جامعـه ورزش اسـت. مـا تـلاش کردیـم 
خدایـی نکـرده مهندسـی پیـش نیایـد امـا این 
مسـائل را حـس کـردم. اتفاقاتـی دارد می افتد 
کـه ورزشـکاران را بـه جـان هـم مـی اندازنـد. 
زمانـی کـه گفته شـده جلسـه کنسـل اسـت و 
مـا هـم در گـروه خود اعـلام می کنیـم اما بعد 
جلسـه کنسـل نمـی شـود شـما چـه برداشـتی 

کنید؟ مـی 
چند بار از کمیته المپیک من را تهدید کردند

حدادی در خصوص ورود روسـای فدراسـیون ها 
بـه این موضوع گفت: شـاید درسـت نباشـد که 
بگویـم ولـی همیشـه مـی گویند هیچـگاه یک 
ایرانـی را تهدیـد نکنیـد. مـن هـم می گویـم 

هیچـگاه یـک ورزشـکار را تهدیـد نکنیـد. چند 
بـار از کمیتـه المپیـک تمـاس گرفتنـد و من را 
تهدیـد کردنـد. چـون در جایـگاه اجتماعـی و 
سیاسـی بودیـد فکـر می کنیـد می توانیـد افراد 
را تهدیـد کنیـد، الان زمـان تهدید نیسـت بلکه 
بـا صحبـت مشـکلات حـل مـی شـود. برخـی 
از دوسـتان هـم امـروز تحـت فشـار بودنـد و 
نیامدنـد امـا سـاعی را کسـی نمی توانـد تهدید 
کنـد. مـن ۲۲ سـال در ورزش بـودم و اینکـه 
امـروز مـن را مقابـل سـایر ورزشـکاران قـرار 
دهنـد اصـلا درسـت نیسـت. مدارکـی هسـت 
کـه ثابـت می کنـم دوسـتان چـه حرف هایـی 
زدنـد. خودشـان گفتنـد در آلمـان خار پاشـنه را 
عمـل کـن ولـی بعـدا رسـانه را در مقابـل مـن 
قـرار دادنـد. چطـور مـی توانـم درد دلـم با یک 
فرد سیاسـی و اجتماعـی را بگویـم. باید بگویم 
کـه فدراسـیون هـا در ایـن مـورد ورود کردند. 
همانطـور کـه از بدنـه کمیتـه هـم ورود کردند. 
فـردی کـه تـازه در کمیتـه پسـت گرفتـه بـه 
ورزشـکاران گفتـه بـه چـه کسـی رای بدهند.
به من می گویند چون رفتی داخل تیم هادی 

ساعی رای نیاوردی
حـدادی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه نگران  
شـکاف بیشـتر و برخوردهـای احتمالی نیسـت، 
تاکیـد کـرد: شـکاف بیـن احسـان حـدادی و 
کمیتـه ملـی المپیـک چهـار سـال اسـت اتفاق 
افتـاده اسـت. از زمانـی کـه رییـس مـا عضـو 
هیـات اجرایـی شـد ایـن اختلافـات پیـش آمد 
چـون بـا من مشـکل شـخصی داشـت. من در 
قامـت ورزشـکار اینجـا هسـتم و سـال آینـده 
پنجمیـن مـدال طـلای بـازی هـای آسـیایی 
خـودم را مـی گیـرم. بـه سـاعی کـه نرسـیدم 
حداقل در آسـیا اسـطوره باشـم. ایـن که به من 
بگوینـد چـون رفتـی داخـل تیم هادی سـاعی 
رای نیـاوردی را نمـی توانـم قبـول کنـم. ایـن 
تفکـر کمیتـه ملی المپیک درسـت نیسـت. اگر 
قرار اسـت چون  پشـت قهرمان المپیکم باشـم 
رای نیـاورم بهتـر کـه رای نیـاورم. البتـه نمـی 
شـود که ما نباشـیم چـون آن موقع کمیسـیون 

هـر کاری  بخواهـد انجـام بدهـد.
مسئولان قوه قضاییه و سازمان بازرسی 

پیگیری کنند
قـوه  مسـئولان  از  گفـت:  همچنیـن  حـدادی 
ورزش  وزارت  و  بازرسـی  سـازمان  و  قضاییـه 
مـی خواهیـم ایـن موضـوع را پیگیـری کننـد. 
هـدف مـا گرفتـن حـق ورزشـکاران بـود ولـی 
امـروز بایـد دنبال گرفتـن حق خودمان باشـیم. 
فکـر نمی کـردم بعـد از گفتن موضوع مسـکن 
بگیرنـد  تمـاس  مـن  بـا  ورزشـکاران  بـرای 
و انتقـاد کننـد. بـاور کنیـد ایـن کار در ایـران 

شـدنی اسـت.
دنبـال سیاسـت و پسـت و مقـام نیسـتیم اگـر 
اجـازه مـی دادنـد خودمان مـی توانسـتیم اداره 
کنیـم ولـی نشـان دادنـد ورزش هـم سیاسـت 

زده شـده اسـت.

511/1هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)م.الف 752(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانون تعییـن تکلیف 
وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 1390/09/۲0 و برابر1- رای شـماره 
1۴00۶030۶00500۶5۷۴ مـورخ 1۴00/08/۲۶  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی نیشـابور تصرفات مالکانه و بلامعـارض خانم زهرا اخویـان   فرزند محمد 
قاسـم   نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب سـاختمان  بـه مسـاحت ۶۲ مترمربـع از پـلاک شـماره 
۶۷۴ فرعـی از ۲3۶  اصلـی  واقـع در اراضـی فرحبخـش  بخـش ۲  حـوزه ثبـت ملک نیشـابور 
خریـداری از مالـک رسـمی شـهرداری نیشـابور  محـرز گردیـده اسـت. ۲-برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶00500۶58۴ مـورخ 1۴00/08/۲9  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض خانـم مهیـن خیـاط    فرزنـد 
ذبیـح الـه   نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 101/۴0 مترمربـع از پـلاک 
شـماره ۶۴ فرعـی از ۲۲5  اصلـی  واقـع در اراضـی نواحـی   بخش ۲  حوزه ثبت ملک نیشـابور 
خریـداری از مالـک رسـمی آقـای رمضانعلـی محمدآبـادی فرزند حسـین   محرز گردیده اسـت 
3-  برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶00500۶59۶ مـورخ 1۴00/08/۲9  هیـات اول موضـوع 
مـاده یـک قانـون مذکور مسـتقر در واحـد ثبتی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض اقای 
حسـین محیـت آبـادی  فرزند غلامرضا نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 85 
مترمربـع از پـلاک شـماره 18 فرعـی از ۲33 اصلـی واقع در اراضی سـیان بخـش ۲ حوزه ثبت 
ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقـای محمـد رضـا مهربانی  محـرز گردیده اسـتلذا 
بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطـه این اگهـی در دونوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه 
و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتراض 
خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم و رسـید اخذ نماینـد معترض بایـد ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی ک اعتـراض در مهلت 
قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض گواهی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه 
نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانع از 
مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت ./ ص. تاریـخ انتشـار نوبـت اول 1۴00/09/0۲ تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم 1۴00/09/1۷   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/2اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زبرخان
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . نظربه دسـتورمواد 1و3موضـوع قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب1390/9/۲0مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملـک زبرخـان تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضـی آقای حسـن قدمگاهـی فرزند 
ابوالقاسـم  بـه شـماره شناسـنامه 18۴۶ صـادره از دریـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۲51/۲۷ 
مترمربـع درقسـمتی ازپـلاک 59 فرعـی از 13۷  اصلـی بخـش 3 زبرخـان واقع دراراضـی تلخ زنج  
قدمـگاه  خریـداری از مالـک رسـمی آقـای مجتبـی قدمگاهـی فرزند محمـد محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه موجـب ماده3قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی واراضی وسـاختمانهای فاقد سندرسـمی 
وماده13آییـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز ازطریق روزنامـه محلی/
کثیرالانتشـار درشهرهامنتشـر ودرروسـتاها رای هیـات الصـاق تـا در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند ودرایـن صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول به ارائـه حکم قطعی دادگاه اسـت وبدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض ، طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد وصدورسـند 
مالکیـت مانـع ازمراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد بـود . برابـر ماده13آییـن نامه مذکـور پس از 
تنظیـم اظهارنامـه حـاوی تحدید حـدود ، مراتـب را در اولین آگهـی نوبتی وتحدید حـدود بصورت 
همزمـان باطـلاع عموم می رسـاند ونسـبت بـه املاک درجریـان ثبت وفاقـد سـابقه تحدیدحدود،  
واحدثبتـی آگهـی تحدیـد حـدود را بصـورت اختصاصـی منتشـر مـی نمایـد. تاریـخ انتشـار نوبـت 

اول:1۴00/9/1۷. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/۲
سید حسن پورموسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک زبرخان
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

روزنامه دولت: دنبال »مذاکره خوب« هستیم، نه »مذاکره موفقیت 
آمیز«

روزنامه ایران، روزنامه رســمی دولت در یادداشــتی درباره انتظارات از 
مذاکرات وین نوشت: نکته مهم و قابل توجه در این زمینه، تلاش برای 
تفسیر معنای »مذاکرات موفقیت آمیز« و »مذاکرات شکست خورده« از 
سوی رسانه های غربی و رسانه های فارسی زبان معاند و حتی برخی از 
طیف های سیاسی داخل کشور است؛ به نحوی که دستیابی به هرگونه 

توافقی را »پیروزی« و ادامه مذاکرات را »شکست« معرفی می کنند.

معاون رئیس جمهور: می گفتند نیروهای انقلاب دیپلماسی بلد 
نیستند، اما ما در سازمان »اکو« فعال شدیم

سید محمد حســینی در مراسم بزرگداشت روز دانشــجو در دانشگاه 
خوارزمی ، اظهار کرد: در دوره های گذشته برخی اهل کار نبودند. الان 
دولت در دسترس و در تعامل است و شرایط بسیار خوبی برای همکاری 
با سایر قوا و نهادها شکل گرفته است. دغدغه این را نداریم که قوا پشت 
تریبون علیه هم حرف بزنند. می گفتند نیروهای انقلاب دیپلماسی بلد 
نیستند، اما ایران به عضویت شانگهای درآمد و در اکو فعال شدیم. وی 
در پاسخ به این پرسش که چرا رسانه ها مانند دوره دولت قبل مشکلات 
را بیان نمی کنند؟ گفت: رســانه باید وظیفه خود را انجام دهد که الان 
هم همینگونه است. وقتی صداوسیما گزارشی از مشکلات مطرح می 
کند، دولت حل آن را دنبال می کند. رییسی مرد میدان بوده و دنبال حل 
مشکلات است ، البته دولت در آغاز راه است و تلاش می کند زمینه را 
برای کارهای بزرگ فراهم می کند. صداوسیما از دولت مستقل است و 
باید خدمات دولت را بیان کند و همچنین مشکلات را بگوید. ما مدعی 

نیستیم که منزه هستیم.

زاکانی: اگر ماشین ها بیرون نیایند، ببینید آلودگی چقدر کاهش 
پیدا می کند

شهردار تهران در جمع دانشجویان دانشگاه تربیت مدرس به مناسبت 
روز دانشــجو گفت: بین مهاجرت و فرار مغزهــا تفاوت وجود دارد،فرار 
مغزها به علت کم کاری ما مسئولان انجام می شود. شهردار تهران در 
ادامه گفت: نیازمند صورت جدیدی از شهر تهران هستیم،صورت حال 
حاضر شــهر تهران زیبنده مردم و جمهوری اسلامی نیست. اگر مدتی 
ماشین ها تردد نکنند تهران پاک ترین هوا را خواهد داشت. در بازه زمانی 
10 ســاله در 1۲ سرفصل تهران را شهری پیش رو و پیشرفته خواهیم 
کرد زاکانی در پایان گفت: نان خیلی ها در زدن آدم هاست،هنوز کارمان 
شروع نشده دارند مارا تخریب می کنند البته خیلی حوصله جواب دادن 

به این ها را نداریم و کار خودمان را می کنیم.

آیت الله مکارم: هیچ نشانه ای از فرهنگ غرب، نباید در نظام 
آموزشی ما وجود داشته باشد

آیت الله مکارم شــیرازی گفت: دستاوردهای علمای بزرگ شیعه باید 
در کتب درســی دانش آموزان و دانشگاهیان گنجانده شود. این مرجع 

تقلید در دیدار یوسف نوری وزیر آموزش و پرورش با اشاره به ضرورت 
ارتباط حوزه های علمیه با نظام آموزشی کشور گفت: ارتباط آموزش و 
پرورش و دانشــگاه با حوزه علمیه از قدیم مرسوم بوده و بوعلی سینا، 
شیخ بهایی و شیخ طوسی در کنار هم پرورش یافته اند. ایشان افزودند: 
روح حاکم بر نظام آموزشی ما، باید روح اسلامی باشد و هیچ نشانه ای 
از فرهنگ غرب در آن وجود نداشــته باشد؛ ما نسبت به پاکسازی آن 
مسؤول هســتیم. این مرجع تقلید در بخش پایانی سخنان خود ایجاد 
تحول در آموزش و پرورش را یک ضرورت دانسته و افزود: سند ۲030 
اعتقادات دینی و مذهبی دانش آموزان را هدف قرار داده که لازم است 
نسبت به اجرای این گونه سندها و جایگزینی فرهنگ غربی هوشیار بود.

1۳0 نفر در رابطه با حوادث اصفهان بازداشت شدند
ذبیح الله خداییان ســخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری امروز خود 
گفت: مردم اصفهان چندین روز به صورت مسالمت آمیز اعتراض خود 
را بیان کردند، اما برخی از افراد ســودجو این اعتراض را به اغتشــاش 
کشــاندند. خداییان گفت که در این حوادث 130 نفر بازداشت شدند. او 
ادامه داد: به جز افــرادی که در تجمع مردم اصفهان تیراندازی کردند 
مابقی با قرار وثیقه آزاد شــدند. سخنگوی قوه قضائیه همچنین تاکید 
کرد که خسارت مردمی که در مساله کم آبی اعتراض داشتند با کمک 

قانون برطرف خواهد شد.

انتقاد حسین شریعتمداری از مسیح مهاجری
حسین شــریعتمداری ،مدیر مسوول روزنامه کیهان در مطلبی انتقادی 
خطاب به مسیح مهاجری، مدیر مســوول روزنامه جمهوری اسلامی 
نوشت: متاسفانه بعد از پیوستن روزنامه جمهوری اسلامی به غربگراهای 
وطنی، نمونه هایی از این دست،  اندک و کم شمار نیست و به طور طبیعی 
و منطقی این تلقی را پیش می آورد که مواضع یاد شــده از نوع »خط« 

است و نه خطا!
1- روزنامه جمهوری اسلامی که تا چند سال قبل ادعای انقلابی بودن 
داشــت و مدتی است به جمع روزنامه های زنجیره ای و غربگرا پیوسته 
است، در شماره روز شنبه خود این خبر را نقل کرده است که »محب الله 

موفق
از تک تیراندازان ماهر گروه طالبان، شهردار میمنه مرکز ولایت فاریاب 
شد«. و در تفســیر آن نوشته است »شــباهت های طالبان با ما، دارد 
آشکارتر می شود«! و از این طریق به کنایه، آقای دکتر زاکانی شهردار 
جانباز تهران که همه عمر خود را در خدمت به اسلام و انقلاب سپری 
کرده و در جبهه های جنگ تحمیلی به افتخار جانبازی نائل شده است، 

با تک تیرانداز طالبان مقایسه کرده و برابر نشانده است!
۲- خطا اگر یک، دو، سه و یا چند بار باشد می توان آن را خطا ارزیابی 

کرد ولی چنانچه پی درپی بود و به تکرار نشست، »خط« است.
متاسفانه بعد از پیوستن روزنامه جمهوری اسلامی به غربگراهای وطنی، 
نمونه هایی از این دســت،  اندک و کم شــمار نیست و به طور طبیعی و 
منطقــی این تلقی را پیش می آورد که مواضع یاد شــده از نوع »خط« 

است و نه خطا!
3- در این وجیزه اما، ســخنی کوتاه و دوســتانه با جناب آقای مسیح 
مهاجری، مدیر مسئول و ســردبیر روزنامه جمهوری اسلامی در میان 

است و آن، اینکه؛
الف: جناب مهاجری چه شباهتی میان تک تیرانداز طالبان و دکتر علیرضا 
زاکانی، شــهردار بسیجی و جانباز تهران دیده اید که باعث شده ایشان 

را با تک تیرانداز طالبان مقایسه کرده و برابر و همسان معرفی کنید؟!
ب: آیا شهردار تهران را به این علت که در جنگ تحمیلی حضور داشته 
اســت با تک تیرانداز طالبان که او نیز اهل جنگ بوده است، یکسان و 

هم طراز دانسته اید؟!
یعنی حضرتعالی که در کســوت شــریف روحانیت هستید، نمی دانید 
»جنگجو« بودن به تنهایی نمی تواند ملاک ارزیابی باشد که حضور دکتر 
زاکانی در جنگ تحمیلی و دفاع ایشان از جان و مال و ناموس مردم این 
مرز و بوم را با حضور تک تیرانداز طالبان در جنگی که دستکم در گذشته 
آمریکا و اسرائیل مدیریت آن را برعهده داشته اند، برابر دانسته اید و این 

دو را شبیه یکدیگر معرفی کرده اید؟!

انتقاد یک نماینده از گزارش های کلیشه ایِ بعضی وزرا
یک عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: متاسفانه 
تاکنون هیچ برنامه عملیاتی از وزرا برای حل مشــکلات مردم و کشور 
اجرایی نشده است.پرویز محمدنژاد در تذکری شفاهی در جریان جلسه 
علنــی امروز مجلس بیان کرد: از رئیس و هیات رئیســه مجلس بابت 
زحماتی که در طول این مدت کشــیدند سپاسگزارم اما مجلسی که به 
عنوان عصاره فضائل ملت است باید دقیق تر حرکت کند. متاسفانه بعضا 
وزرا تنها در مجلس حاضر شــده و گزارشی را کلیشه ای ارائه می کنند. 
ما تا کنون هیچ برنامه ای که مشــکل مردم و کشور را حل کند از وزرا 
ندیده ایم.وی در ادامه اظهار کرد: اگر وظیفه مجلس ریل گذاری است 
زمانی این وظیفه به درســتی محقق می شود که اعداد و ارقام دقیق به 
مجلس ارائه شــود. تاکنون یک عدد دقیــق در خصوص نرخ تورم به 
مجلس ارائه نشده اســت و دولت برنامه خود را برای مهار آن اجرایی 
نکرده اســت.نماینده مردم لنگرود در مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: اینکه ما در حوزه گاز و برق تراز منفی داریم درست است اما عددی 
که برای آن باید برنامه ریزی شود اعلام نشده است. ارائه گزارش کمی 
مشکلی را حل نمی کند. ما گزارشی می خواهیم که برنامه محور باشد و 

به حل مشکلات مردم منجر شود.

هشدار صریح به رییسی: مراقب »مشایی ها و فریدون ها« باشید
رضاحسینی قطب آبادی با اشاره به میزان سن اعتیاد و فساد، گرسنگی، 
ســرقت گرانی و بیکاری از مســوولان پرســید: چه فکری دارید؟ آیا 

می دانید عده ای به نام شــما و ســتادهای شما در شهرستان ها جولان 
می دهنــد، ماهــا را تهدید و چوب لای چرخ می گذارند، مســئولان و 
دلســوزان را تهدید و به نام شــما وعده تغییر و تحول می دهند؟ اگر 
واقعا یاران شــما هستند که باید گفت دارند اختلاف و دودستگی ایجاد 
می کنند، اگر نیستند از دستگاه های امنیتی بخواهید آنان را شناسایی و 
وفق قانون برخورد کنند. مراقب باشید مشایی ها و فریدون  های دولت 
شما در حال شکل گیری هستند. به کابینه بگویید با مجلس مشورت کند 
ما خیر و صلاح شــما را می خواهیم.این نماینده مجلس یازدهم، معتقد 
است: امروز مشکل اقتصادی، گرانی، زمین گیر شدن مردم و عدم توان 
برنامه ریزی برای فردای خود ناشی از آن است که خلاف دستور خدا و 
قرآن ربا و نزول وارد اقتصاد اسلامی شده است، بانک ها حد را گذرانده و 
سودهای کلان و جریمه ها آن هم با پول مردم، ملت را بیچاره کرده اند.
رضاحسینی گفت: آقای رییس جمهور تعیین تکلیف وضعیت نیروهای 
شــرکتی حوزه صنعت و معدن شــهر بابک وظیفه کیســت؟ نگرانی 
خانواده ها و این عزیزان جدی است.نماینده مردم شهربابک در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه بهداشت و درمان مختص شهرهای بزرگ 
شده است، خاطرنشان کرد: پزشک متخصص در حوزه انتخابیه نداریم، 
مردم برای یک درمان باید راهی شهرستان های بزرگ شوند یا سرازیر 
به پایتخت. به تقسیم پزشکان اعتراض داریم و خواهان عدالت در این 
کار و نیاز به برخی متخصصان ضرورت دارد و مطالبه جدی مردم است.

جانشین فرمانده سپاه: عناصر نفوذی  نگذاشتند از خام فروشی 
نفت فاصله بگیریم

سردار فدوی در ادامه به روز دانشجو پرداخت و عنوان کرد: روز دانشجو 
روزی است که دانشجویان کشورمان علیه خبیث ترین دولت عالم یعنی 
ایالات متحده آمریکا اعتراض کردند و به واسطه این اعتراض، سه تن از 
دانشجویان به شهادت رسیدند، در حالی که خبیث های عالم می خواستند 
این روز را به روزی علیه انقلاب و نظام تبدیل کنند. دشمن برای رسیدن 
به منافع خود یک لحظه هم درنگ نمی کند بر این اســاس، در مقابل 
دشمن باید وحدت کلمه داشــته باشیم.وی گفت: اگر روندی را که در 
ســال 13۶8 داشــتیم، ادامه می دادیم، الان این ما بودیم که آمریکا را 
تحریم می کردیم. از سوی دیگر علی رغم تأکیدات امام )ره( و رهبری، 
به دلیل وجود عناصر نفوذی ، تاکنون نتوانســته ایم از خام فروشی نفت 
فاصله بگیریم که این باعث می شــود تا نفت ما از سوی آمریکا مورد 
تحریم قرار گیرد.جانشین فرمانده کل سپاه در پایان به توانمندی ایران 
در زمینه ســاخت انواع رادار اشاره و خاطرنشان کرد: در دهه ۷0 وقتی 
به رادار بومی احتیاج پیدا کردیم، توانستیم با همکاری دانشگاه شریف 

رادارهایی را تولید کنیم که از لبه های فناوری دنیا هم بالاتر باشد.

۷00 حساب بانکی توسط وزارت اطلاعات مسدود شد
مدیــر کل مبارزه با قاچاق معاونت اقتصــادی وزارت اطلاعات گفت: 
حســاب های بانکی بیش از ۷00نفر از فعالان غیرمجاز ارزی در سطح 
کشور شناسایی و مسدود شد.مدیر کل مبارزه با قاچاق کالا و ارز معاونت 
اقتصادی وزارت اطلاعات اعلام کرد: با اشــراف اطلاعاتی ســربازان 
گمنام امام زمان )عجل الله تعالی فرجه  الشــریف(، با همکاری بانک 
مرکزی همه حســاب های بانکی بیش از ۷00 نفر از فعالان غیر مجاز 
ارزی در سطح کشور شناسایی و مسدود شد.وی با بیان اینکه اسامی این 
دلالان ارزی جهت تشکیل پرونده به مراجع قضایی معرفی شد، گفت: 
گردش برخی از حساب های مسدود شده در 9 ماهه سالجاری بالغ بر ۲0 
هزار میلیارد تومان می باشد.این مقام مسئول در معاونت اقتصادی وزارت 
اطلاعات با اشاره به اینکه پایش، شناسایی و ردیابی مالی حساب های 
بانکی مشــکوک فعالان ارزی به صورت مستمر در حال انجام است، 
گفت: طی روزهای آتی نیز اقدامات لازم جهت اخذ حکم قضایی برای 
مسدودسازی حساب های بانکی تعداد دیگری از فعالان غیر مجاز ارزی 

در دست انجام است.
نیروی انتظامی تغییر ساختار می دهد

قرار اســت نیروی انتظامی جمهوری اسلامی همچون سپاه پاسداران 
و ارتش جمهوری اسلامی به ســاختار فرماندهی کل تبدیل شود که 
در این خبر جزئیات این تغییر را مرور می کنیم.یک سال است که طرح 
فرماندهی کل شــدن نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران از سوی 
ســتاد کل نیروهای مسلح پیگیری می شــود؛ اخبار حاکی از آن است 
که حدود ســه هفته پیش فرمانده کل قوا با کلیات این طرح موافقت 
فرموده اند.البته برخی از مفاد این طرح ابهاماتی دارد که قرار اســت به 
مرور و با بررسی های بیشتر مرتفع شود.براساس کسب اطلاع با تغییر 
ســاختار ناجا و تبدیل آن به فرماندهــی کل، نیروی انتظامی جهوری 
اسلامی ایران، معاونت اطلاعات ناجا به سازمان ارتقا پیدا خواهد کرد.تا 
پیش از این تغییرات به دلیل آنکه ناجا به عنوان یک نیروی انتظام بخش 
تعریف می شد، جایگاه سازمانی پایین تری نسبت به ارتش و سپاه داشت 
و با تبدیل آن به فرماندهی کل، هم رده ارتش و ســپاه پاسداران قرار 
می گیرد، یعنی فرمانده نیروی انتظامی هم رده فرماندهان ارتش و سپاه 
قرار می گیرد.این بدان معنا است که فرمانده نیروی انتظامی که در حال 
حاضر معادل و هم رده وزرای دولت محســوب می شده است، اکنون با 
این تغییر هم رده معاون اول رئیس جمهور محســوب می شود.به نظر 
می رسد که به این ترتیب باید شاهد افزایش درجه نظامی فرمانده نیروی 
انتظامی و معادل با فرماندهان ارتش و سپاه باشیم که البته این موضوع 

از نقاط غیرقطعی این طرح بوده و هنوز نهایی نشده است.
منبع: تابناک
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